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Xofer a la porta 
de casa

Era una imatge ben curiosa i evi-
dent des de lluny. Mentre hi arri-
bava amb la meua bicicleta, enllà, 
a uns quants metres, hi veia un co-
txe de gamma alta aparcat en un 
costat de la carretera que travessa 
el municipi en direcció a la capital 
comarcal, a Llíria. Al costat del ve-
hicle, fora, solia haver-hi un home 
o una dona, depenent del dia. Ben 
abillats, mudats amb roba elegant 
d’uniforme, esperaven algú. Eren 
els xofers de Serafín Castellano, el 
capitost més famós que hi ha ha-
gut mai a Benissanó, un poble ben 
menut de la comarca de Camp de 
Túria, però que durant anys i pan-
ys ha servit per donar bona cosa 
de titulars als diaris. La detenció 

de Serafín Castellano, a les portes 
de les eleccions de l’any 2015, va 
desfermar un escàndol en esta 
xicoteta localitat que va suposar 

que el Partit Popular va perdre no 
sols la majoria absoluta que re-
petia al municipi des de mitjans 
dels anys noranta sinó, també, el 
govern municipal. I des d’aquell 
moment no ha tornat a redreçar 

-
rra. L’eixida de Castellano de la 
porta de sa casa com a detingut 
aquell dia en què encara era De-
legat del Govern va sacsejar tots 
els ciments d’una època en què els 
escàndols es repetien un dia rere 

construït al recer dels grans esde-
veniments, els mateixos que ara, 
quasi una dècada després, volen 
recuperar.      

L’acord a què va arribar Cas-

tellano amb la Fiscalia Antico-
rrupció per rebaixar les penes 
que li demanaven a canvi de 
reconèixer els fets, afavorir 
l’empresa destinada a l’extinció 
d’incendis, en va evitar una pos-
sible entrada en presó. D’eixa 
forma, acabava un procés que 
s’ha perllongat durant diversos 
lustres, va embrutar el nom d’un 
poble menut i va acabar amb la 
carrera política del qui un dia va 
ser alcalde de Benissanó i des 
d’eixe càrrec va saltar a la polí-
tica autonòmica, com a diputat, 
síndic parlamentari, conseller 
de Justícia, conseller de Sanitat, 

-
ment, Delegat del Govern. Tota 
una munió de càrrecs del qui va 
començar en la política local en 
un moment en què la comarca es 

-

bat al màxim. A dia de hui, ja no 
té cap presència pública. Sempre 
diuen que un polític nota que ha 
deixat el poder quan el telèfon 
deixa de sonar, de rebre crida-
des de persones que cerquen un 
ajut, un favor o algun tipus d’in-

Caldria afegir-hi, també, que el 
polític nota eixa vida nova quan 
a la porta de sa casa ja no hi ha 
cap xofer esperant la seua eixi-
da. A Benissanó, precisament, al 
carrer principal, de matí, ja no hi 
ha ja cap cotxe de gamma alta. 
El paisatge urbà fa temps que va 

-
bitual. Ja no hi tenen cap polí-
tic il·lustre entre els seus veïns. 
Eixe és el símptoma més clar del 
retorn a la normalitat.   

Per acabar-ho d’adobar, la 
sentència condemnatòria de 
Zaplana, el president que va no-

menar, precisament, Castellano, 
ha estat la cirereta del pastís per 
acabar amb una època “dau-
rada” en què en els grans pro-
jectes i iniciatives del Govern 
autonòmic sempre hi havia una 

i els casos de corrupció van en-
galanar una forma de gestionar 
reprovable i rebutjable. Espe-
rem que no hi haja un retorn a 
aquella època. 

Miquel Ruiz, periodista de la Pobla i 
assessor de comunicació

Ofensas
Parece ser que últimamente no 
hay navidades sin polémica. El 
año pasado ya se armó jaleo en 
las redes sociales con motivo del 
sorteo de la lotería (ver mi artícu-
lo “Cucarachas” publicado aquí 
mismo en enero de 2024). Este 
año, la polémica viene a cuenta 
de la retransmisión de TVE de 

con denuncias de por medio, poca 
broma…

Personalmente, reconozco que 
me parece de mal gusto lo de la 
estampita de la vaquilla del Grand 
Prix. Pero por lo visto, algunas 
asociaciones se lo han tomado 
como “un insulto a los cristianos” 
y han denunciado. Eso, sincera-
mente, me parece excesivo, y más 
con todo el contexto de hoy en día. 

muy bien:  “a ver si encuen-
tran tiempo para ofenderse 
por el genocidio en Gaza”, por 

(pienso que alguna vez ha dicho 
cosas dignas de su apellido), pero 

esta vez creo que tiene toda la ra-
zón del mundo. 

Que alguien que se dice 
cristiano ponga el grito en 
el cielo por una anécdota de 
mal gusto y calle (en el mejor 
de los casos) ante algunas de 
las salvajadas que se están 
cometiendo en el mundo hoy 
en día, me parece muy, muy 
fuerte. Ofende, indigna, la vul-
neración constante y deliberada 
de los derechos humanos en tan-
tos y tantos sitios del mundo, en 
tantos y tantos ámbitos… No me 
quiero detener a hacer una lista 
porque sería demasiado larga y 

me dejaría cosas en el tintero. 
Además, cualquiera que lea esto, 
por desgracia, podrá pensar en 
un montón de ejemplos con fa-

si algún 
hecho se lleva la palma en 
ese triste elenco, es la bes-
tialidad que está llevando a 
cabo el gobierno de Netan-
yahu con el pueblo palestino. 
Eso sí ofende, insulta e indigna 
a cualquier persona de bien, sea 
cristiana o no. Porque eso, se-

ñores denunciantes ofendidos, se 
llama genocidio. 

para unas cosas y tan poco para 
otras? La respuesta es el interés 
político. Piensan que hay que dar 
leña como sea y cuando sea, apro-

hacen, con todos los medios que 
pueden, en cualquier ámbito y 
con cualquier excusa… 

Lo malo es que así consiguen 
embaucar a mucha gente. El otro 
día una buena persona que conoz-
co de toda la vida, una persona de 
bien, honrada, trabajadora y con 
valores tradicionales, me dijo que 
si mandase la derecha ya estaría 
ardiendo España, que la izquier-
da la armaría. Luego me pidió 
disculpas por si me había ofen-
dido. Le contesté que no se debía 
disculpar, al contrario, es bueno 
poder expresar las opiniones con 

puse a discutir, es lo último que 
quiero hacer con gente mayor a 
la que respeto y aprecio, pero creo 
que es justo lo contrario. Siempre 
pasa: cuando manda la izquierda, 

remontarse al 18 de julio del 36; 
lo hizo Aznar antes y después de 
mandar y lo siguen haciendo aho-

“el que pueda hacer, que haga”. 
Lo que no dicen en público son 
sus recetas, sacadas de la peor 
concepción de la política prácti-
ca que, desgraciadamente, viene 
funcionando desde Maquiavelo 
hasta MAR, pasando por Goeb-
bels y Steve Bannon: “calumnia 
que algo queda”; “haz ruido, que 
a río revuelto, ganancia de pes-
cadores”, la gente pensará que 
“cuando el río suena, agua lleva”; 
“una mentira repetida mil veces, 
se convierte en verdad”. Etc. 

Creo que todo esto sí que de-
bería de ofender a cualquier de-
mócrata, esto sí que son ofensas. 
Los demócratas de verdad, en la 
izquierda, el centro y la derecha, 
no deberíamos permitir que me-
drase la gente que actúa así, sea 
en el ámbito que sea. Es difícil, lo 
reconozco. Dentro de un par de 
semanas, tomará posesión de la 
presidencia de los Estados Uni-
dos un delincuente que ha llegado 
ahí a base de esas recetas y que 

ya está amenazando, entre otras 
cosas, con invadir militarmente 
Groenlandia, territorio de un país 
de la U.E. Quiero pensar que solo 
es una más de sus bravuconadas, 
pero también preocupa el apoyo 
de su ahora asesor a los herederos 
de Hitler. 

A la vista de todo esto, resulta 
difícil evitar el pesimismo. Pero 
eso es justo lo que esa gente quie-
re, que caigamos en el pesimismo 
que nos lleve a la inacción. Por eso 
mismo, el optimismo  realista y la 
acción comprometida se convier-
ten en una obligación. Sigamos, 
pues, trabajando para evitar ese 
tipo de políticas y de políticos!

Nico Marco, concejal de 
Deportes y Salud. Ayto. de Llíria
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FITUR 2025, 
repte especial

Este mes de gener es torna a 
celebrar en l’espai d’IFEMA a 
Madrid una nova edició del Fes-
tival Internacional de Turisme 
(FITUR). Este esdeveniment és 
possiblement un dels punts més 
importants de trobada en el sec-
tor turístic i la Fira que es gestio-
na al seu voltant siga un referent 
de cara als mercats receptius i 
emissors a nivell mundial.

Enguany, la província de 
València en particular (davant 
de la barrancada de la DANA 
patida el darrer mes d’octubre), 
però, també la Comunitat Valen-
cia i l’estat Espanyol, tenen un 
gran repte: seguir visualitzant 
i transmetent la imatge de que 

la nostra terra continua sent un 
punt de trobada turístic de pri-
mer ordre mundial. 

Tota catàstrofe natural, ja be 
siga per incendis, erupcions vol-
càniques, terratrèmols, inunda-
cions o altres, comporta que un 
dels primers sectors en veure’s 
afectat és el turisme. Ho hem 
vist en situacions com el volcà 
de La Palma, els Tsunamis que 
es produeixen a Indonesia o  els 
grans incendis que es varen pro-
duir fa uns anys a Grècia, Itàlia o 
ara en Estats Units.

El turisme suposa una part 
important del PIB de la nostra 
Comunitat, un sector econòmic 
que continua generant econo-
mia i llocs de treball, tant direc-
tes com indirectes. Per tant, ha 
de ser un pilar que cal abastir 
per a que no trontolle i mantinga 

el seu ritme normal per al 2025 
i els següents anys. Dins sempre 
dels paràmetres de sostenibilitat 
i respecte al territori, a les seues 
gents i al patrimoni natural, cul-
tural i patrimonial que gaudim 
el poble valencià.

Segurament, en este FITUR 25 
es presentaran noves ofertes, ex-
periències i productes  que tant 
ajuntaments, diputacions i Tu-
risme Comunitat Valenciana han 
estat treballant des de fa tems en 
els operadors i empreses del sec-
tor. Però, el mes important serà 
que tots estos esforços vagen di-
rigits a continuar mostrant que, 
tal i com va assegurar Forbes en 
2022, València siga un dels mi-
llors destins per a viure i visitar 
del món. Un fet que també ens 
ajudarà a la reconstrucció i a 
que moltes empreses relaciona-

des amb el turisme valencià que 
s’han vist afectades per la DANA 
puguen reactivar la seua activi-
tat  sense interrupcions.

Des de les institucions i àm-
bits públics, s’han de continuar 
aplicant els majors esforços 
possibles en que totes les locali-
tats afectades recuperen la seua 
normalitat el mes aviat possible. 
També que tots els recursos dis-
ponibles estiguen operatius, els 
turístics entre ells. 

Es important que eixos senti-
ments de seguretat, grans atrac-
cions gastronòmiques, naturals, 
culturals, musicals y festives 
continent sent les millors sen-
yes d’identitat del poble valencià 
con a destinació. Amb una oferta 
ampla i variada, desestacionalit-
zada i potent, que ens posiciona 
entre els mercats internacionals. 

Una oferta que ha d’estar alinea-
da amb els ODS 2030 i amb un 
Pla Estratègic que coordine tots 
els recursos existents.

Esta nova edició de la Fira In-
ternacional de Turisme, ha de 
perseguir  un repte especial que, 
sense deixar d’oblidar les neces-
sitats imperioses que necessita 
la Zona 0, ha d’aconseguir man-
tindré en l’imaginari col·lectiu 
del futurs visitants que conti-
nuem sent dels millors destins 
de referència internacional.

Paco Garcia Latorre (Portaveu 
Comarcal de Compromís)



  GENER 2025 3anys

ACTUALITAT COMARCAL

Expo Jove, la festa 
de la Federació 
del Comerç per 
als més menuts

ASSISTENTS A EXPO JOVE  AL PAVELLÓ PLA DE L’ARC DE LLÍRIA.

FOTOGALERIA

Com cada any amb l’arribada del 
Nadal, la Federació del Comerç 
de Llíria va donar la benvinguda 
al nou any organitzant una fes-
ta per als més menuts de Llíria. 
El passat 3 de gener centenars 
de xiquets i xiquetes gaudiren 
d’una vesprada festiva amb jocs 
tradicionals, pinta cares, un-

cossos de seguretat de l’Estat, 
karts i tallers nadalencs. Aques-
ta activitat s’emmarca dins de la 
campanya més forta de l’any de 
la Feració del Comerç de Llíria, 
on el foment de les compres al 

lització de les persones consu-
midores són el principal objetiu 
any rere any. Per poder accedir 
al recinte lúdic ubicat al pave-
lló municipal Pla de l’Arc va ser 
necessari realitzar tres compres 
en tres comerços de diferents 
punts de la capital de Camp de 

La Federació del Comerç de Llí-

comerç de proximitat durant les 
compres d’aquest Nadal.

Francisco Frontera ha guan-
yat els 1.000 euros de la cam-
panya de Reis de la Federació 
del Comerç. El sorteig es va 
realitzar a Partidors amb la 
presència dels representants 
de la Federació, Juan Mo-
tilla, Rosalia Casse i Miguel 
Rodríguez i l’alcalde Joanma 
Miguel i els regidors Maria 
José Llopis i Paco Garcia.  El 
passaport ha estat segellat 
per Carniceria Ca El Blanco, 
Frutas Petia i Casa Planes.

Els 1.000 euros 
de la Federació ja 
tenen guanyador
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La Conselleria d’Educació ha 
desbloquejat el segon institut 
de la Pobla de Vallbona amb la 
injecció de 4.092.314,67 euros. 
Amb l’aprovació d’aquest incre-
ment, la construcció d’aquest 
nou centre de Secundària, inclòs 

14.745.300,20 euros.
El director general d’Infraes-

tructures Educatives, José Ma-
ría Larena, ha visitat la localitat 
de Camp de Túria, on s’ha reunit 
amb l’alcalde Abel Martí, repre-
sentants municipals i l’equip re-
dactor del projecte per a abordar 
la situació del nou institut.

L’Ajuntament de la Pobla de 
Vallbona ha celebrat un ple pos-
terior per a acceptar aquest in-
crement, per la qual cosa ja es 
podrà procedir a la licitació de 
les obres de construcció del cen-
tre projectat en el sector R18.

El futur institut ocuparà una 
extensió de 13.762 metres qua-
drats i una capacitat per a 810 
alumnes, amb 16 unitats d’ESO, 
sis unitats de Batxillerat -artís-

tecnològic- i dos de cicles forma-
tius Comerç i Màrqueting amb 
quatre unitats formatives. La 
posada en marxa del segon insti-
tut servirà per a descongestionar 
l’IES La Vereda on hi ha 1.300 
estudiants, el doble de la capaci-

tat del centre amb una ràtio de 
700 alumnes. 

Les obres del segon institut 
acumulen un retard considera-

Al març de 2023 es va donar a 
conéixer el disseny del centre 
amb Compromís al govern mu-
nicipal amb la previsió d’adju-
dicar els treballs de construcció 

eixe mateix any.  Unes obres que 
tenien un termini de dos anys, 
per la qual cosa el centre s’hau-
ria d’haver inaugurat el curs 
2025-2026. Uns terminis que ja 
es donen per perduts ja que  les 
dates que maneja l’actual equip 
de Govern del PP, CUPO i Cen-
trats per a la posada en marxa de 
l’institut és de l’any 2028.

El segon institut de la 
Pobla de Vallbona té un 
sobrecost de 4 milions
EL FUTUR CENTRE PÚBLIC DE SECUNDÀRIA 
TINDRÀ CAPACITAT PER A 810 ALUMNES 

 P.  G.
LA POBLA DE 
VALLBONA 

PRESENTACIÓ DEL NOU INSTITUT.

Els bombers del Consorci de València van intervindre el passat 10 de gener a les nou de la nit en un in-
cendi  declarat en una zona rural de Bétera. Fins al municipi de Camp de Túria van acudir dues dotacions 
de bombers de l’Eliana i Moncada, cap de sector i sergent de Paterna. El foc va afectar una parcel.la de 
vegetació, unes casetes i una vivenda on es trobaven dos gossos que van ser rescatats.

Rescaten dos gossos en l’incendi d’una vivenda
FOTONOTICIA

El premi a la trajectòria co-
mercial ha sigut per a la Joie-
ria Cronos; el premi a la inno-
vació, digitalització i noves 
tecnologies ha recaigut en 
Nadunet; i el premi a la quali-
tat i excel·lència comercial ha 
anat a la Pescateria Germans 
Perona. En la categoria d’em-
presa, el premi a la trajectòria 
empresarial ha sigut per a 
Rada Ignifugació.

Torre Bofilla: Aquests 
són els comerços i 
empreses premiats 

Una explosió obliga 
a una evacuació
en Desguaces 
Malvarrosa 
Una trentena de treballadors 
van ser evacuats per l’incendi 
registrat en la nau de Des-
guaces Malvarrosa del polí-
gon La Reva de Riba-roja a 
conseqüència d’una explosió 
que no ha provocat ferits. El 
foc afectava bateries de liti 
a l’interior de la nau, en una 
zona molt delimitada.

Plàstics Gamón ha rebut el 
premi a la innovació, digitalitza-
ció i noves tecnologies, mentre 
que el premi a la qualitat i ex-
cel·lència empresarial ha sigut 
per a Hachedecor. La Clínica 
Bétera Salut ha arreplegat el 
premi a la responsabilitat social 
empresarial. L’acte de lliurament 
dels premis va servir per a fer 
un emotiu homenatge a l’em-
presari José Luis Marín, funda-
dor dels centres educatius Mas 
Camarena i Segle XXII,  mort a 
conseqüència de la Dana que 
s’ha cobrat 224 vides. Un tribut 
pòstum que  va arreplegar la 

LA POBLA DE VALLBONA

Investigat el cap de Policia Local 
per suposats vincles amb narcos
El Jutjat de Primera Instància 
i Instrucció número 2 de Llíria 
ha obert una investigació a dos 
agents de la Policia Local de 
Bétera, un d’ells el cap d’aquest 
cos, José Antonio Segura, pels 
seus suposats vincles amb per-

drogues que actuaven en el mu-
nicipi de Camp de Túria.

Segons fonts del Tribunal Su-
perior de Justícia de la Comuni-
tat Valenciana (TSJCV), les dues 
causes en les quals s’investiga 
als agents tenen el seu origen en 
una investigació anterior, ini-
ciada en l’any 2024, a diverses 
persones per suposats delictes 

Durant les escoltes practica-

des en aquesta investigació per 
drogues es va determinar que 
dos agents de la Policía Local, un 
d’ells en el càrrec de cap, esta-
rien, presumptament, fent ús de 
la seua posició per a proporcio-
nar informació als investigats.

La jutgessa va decidir obrir 
dues noves causes, una per cada 
agent, dirigides a investigar si 
els fets descoberts en la causa 
inicial pogueren ser constitutius 
de delicte, ha informat el TSJ.

Des de l’Ajuntament de Bétera 
apel·len a la presumpció d’inno-
cència i esperaran a l’obertura 
de judici oral per a prendre me-
sures, si fos així necessari, sobre 
Segura, que va ser designat en la 
primavera de 2024.

Quatre detinguts en desmantellar 
una plantació de marihuana 

BÉTERA

La Guàrdia Civil de València, 
en el marc de l’operació Valda-
mo, ha detingut a  tres homes i 
una dona d’entre 28 i 37 anys i 
nacionalitat espanyola i ha des-
mantellat un punt de produc-
ció de marihuana a La Pobla de 
Vallbona en un habitatge que ja 
havia sigut emprada per al cultiu 
i elaboració de marihuana 2020.

Els agents van detectar una 

altres indicis que apuntaven 
al fet que a l’interior d’un xalet 
podrien estar elaborant-se dro-

gues. Finalment es va practicar 
un registre que va permetre 
aprehendre 200 plantes en di-

llavors de marihuana, 570 euros 
i material per a l’elaboració i cul-
tiu d’aquesta planta. En total es 
va intervindre més de mig quilo 
de cabdells de marihuana i xico-
tetes quantitats d’haixix i es van 
aprehendre dos vehicles.

Les diligències van ser entre-
gades en el Jutjat de Primera 
Instància i Instrucció número 7 
de Llíria.
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La Diputació restaura 
el cambril de la Verge 
a l’església del Remei
La Diputació ha concedit una 
subvenció de 50.000 euros a 
l’Arquebisbat per a restaurar la 
coberta i l’interior del cambril 
de la Verge a l’Església del Re-
mei de Llíria, del segle XVIII. Els 
treballs subvencionats al Remei 
inclouen la solució a problemes 
constructius a l’exterior i l’inte-
rior del cambril. Entre les pato-
logies estructurals s’arreglaran 
els desperfectes en la cúpula, 

-
des i les humitats, amb mesures 
d’impermeabilització per a evi-

deterioració. A l’interior destaca 
la neteja i protecció de les escul-
tures de la cúpula, algunes de les 
quals presenten danys greus.

A més, s’han aprovat 28.000 
euros per a la consolidació es-
tructural de la zona d’atenció al 
visitant i dependències annexes 
del Monestir de Sant Miquel. 

Els treballs consistiran en 
l’execució d’una llosa de formigó 
armat per a reforçar el forjat de 
la planta primera; i la retirada 
de les teules de la coberta per a 
substituir les bigues de fusta de-
teriorades i tornar-les a col·locar 
de manera segura.

LLÍRIA

Les dependències de la Policia 
Local de Llíria han acollit l’acte 

-
cionari dels cinc últims agents 
que han consolidat la seua plaça 
després de completar el curs de 
formació en l’IVASPE. A més, 

-
sessió de l’actual inspector-cap 
després de superar el procés se-
lectiu i s’hi van presentar els tres 
agents interins que s’han incor-
porat durant aquest últim mes.

D’aquesta manera, el nombre 
de policies amb plaça en pro-
pietat augmenta a 37, amb tan 
sols set interins, enfront l’etapa 
anterior, amb 21 interins de 44, 

quasi la meitat de la plantilla.
L’alcalde Joanma Miguel ha 

destacat la importància d’aques-
tes incorporacions amb les quals 
“continuem treballant per a ga-
rantir un entorn més segur per a 
tots els nostres veïns, una millor 
capacitat de resposta i la quali-
tat dels servicis de seguretat i 
emergències del municipi. Ara 
mateix, hem fet un salt qualita-
tiu en reduir les places d’interins 
al mínim, per a aconseguir una 
plantilla estable i uns mitjans 

més moderns”.
El regidor de Protecció Ciu-

tadana, Francesc Fombuena, 
va ressaltar que “el compromís 
per a oferir els millors recursos 
i equipament als nostres policies 
és més fort que mai” i va reiterar 
a la plantilla que “les portes es-
tan obertes a qualsevol proposta 
i necessitat que tinguen perquè 
les seues condicions de treball 
siguen les millors possibles”.

Amb totes aquestes consoli-
-

cessos iniciats en la passada 
legislatura per a eliminar la in-
terinitat dins de la Policia, que 
culmina amb les places cobertes 

pas ara a una nova etapa desti-

plantilla ha arribat al 99% de co-
bertura del departament, 44 de 
45, i està previst que es cobrisca 
totalment al llarg d’aquest 2025 
amb el desenvolupament de 
l’Oferta d’Ocupació Pública.

La  Policia  Local  de  Llíria  es  
reforça  amb  nous  agents
EL NOMBRE D’AGENTS DEL COS MUNICIPAL AMB PLAÇA EN 
PROPIETAT HA AUGMENTAT FINS A 37, AMB SET INTERINS

REDACCIÓLLÍRIA  

El Club de Caçadors 
rebrà una ajuda de 
20.000 euros anuals
L’alcalde de la població de Llí-
ria, Joanma Miguel, i el reguidor 
d’Hisenda, Paco Gorrea, s’han 
reunit amb el Club de Caçadors 
‘La Concòrdia’ per a formalit-
zar un conveni de col·laboració 
entre l’Ajuntament i aquesta 
entitat. La societat ha rebut  en 
2024 una subvenció nominati-
va de 15.000 euros, i que per a 
aquest exercici 2025 ascendirà a 

facilitar el desenvolupament de 
la seua activitat. L’acord tindrà 
una vigència de quatre anys pro-
rrogable a altres tants.

L’Ateneu Musical i d’Ensenya-
ment Banda Primitiva de Llíria 
ha reconegut en les seues dis-
tincions Pare Antoni 2024 la 
trajectòria musical de la cantant 
Luz Casal, que va a acudir a l’ac-
te a rebre el guardó, de l’Orques-
tra i Cor de Ràdio Televisió Es-
panyola (RTVE) i del trompista 
Juan José Llimerá, i amb caràc-
ter especial la Unitat Militar 
d’Emergències (UME) pel seu 
important paper en els treballs 
de reconstrucció després de la 
tragèdia de la Dana.

Luz Casal i la UME, 
premiats per la 
Banda Primitiva

FOTONOTICIA
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SAN ANTONIO DE BENAGÉBER

El Ayuntamiento de San Anto-
nio de Benagéber ha iniciado las 
obras en el Hogar del Mayor para 
ofrecer a sus usuarios un espacio 
que cumpla con condiciones de 
“dignidad, seguridad y accesibi-
lidad”. Entre las intervenciones 
destaca la adecuación de la en-

no cumplía con los requisitos de 
accesibilidad, para que todas las 
personas, también aquellas con 
movilidad reducida, puedan en-
trar y salir del espacio con total 
comodidad y seguridad.

Otra de las actuaciones ha 
sido el cambio del calentador de 
agua y la mejora en el sistema 
de persianas. El pavimento in-
terior del local también ha sido 
objeto de una intervención, ya 
que presentaba irregularidades 
y desperfectos que suponían un 
riesgo para los usuarios. 

Al mismo tiempo se está lle-
vando a cabo la reparación de la 

problemas de goteras desde ha-

afectaban a la estructura del edi-

para las personas y los equipos 
en el interior. Asimismo, en el 
exterior se han realizado mejo-
ras en la iluminación, un aspecto 
crucial para garantizar la seguri-

cio en horarios nocturnos. 

La alcaldesa Eva Tejedor ha 
subrayado la importancia de 
estas intervenciones. “Es funda-
mental dotar a nuestros mayores 
de un espacio digno, después de 
años en los que se les ofrecieron 
soluciones improvisadas que no 
atendían a sus necesidades”. 

La alcaldesa ha lamentado 
que estas obras responden “a la 
imperiosa necesidad de mejorar 

un lugar que, durante años, ha 
estado en condiciones precarias 
debido a la falta de atención por 
parte de anteriores equipos de 
gobierno, que tenían a nuestros 
mayores en condiciones lamen-
tables, realizando sus activida-
des bajo goteras y a merced de 
cualquier caída o accidente por 

ciente accesibilidad”. 

Avanzan las obras para 
acabar con las goteras 
en el Hogar del Mayor
EL AYUNTAMIENTO EJECUTA LOS TRABAJOS 
DE MEJORA EN LAS INSTALACIONES 

 REDACCIÓ
SANT ANTONI DE 
BENAGÉBER

EVA TEJEDOR, EN  EL HOGAR DEL MAYOR.

El equipo de gobierno de San 
Antonio de Benagéber ha de-
nunciado una supuesta red de 
desvíos ilícitos de recursos pú-
blicos en el consistorio con ori-
gen en legislaturas anteriores.

Tras un análisis inicial, se han 
detectado irregularidades con-
tables que sugieren una gestión 
indebida de manera continuada 
y reiterativa a lo largo de varios 
años. Ante la gravedad de estos 
indicios, los actuales responsa-

bles municipales han remitido 
toda la documentación a las au-
toridades competentes para su 
análisis y determinación de res-
ponsabilidades legales.

Desde el ejecutivo han subra-
yado, a través de un comunicado, 
que “estas posibles irregularida-
des se originaron en legislaturas 
pasadas y se han detenido en 
cuanto han sido detectadas”.

En estricto respeto al princi-
pio de presunción de inocencia, 

el Ayuntamiento considera ina-
propiado divulgar las identida-
des de todas aquellas personas 
que pudieran estar involucradas 
en este supuesto caso hasta que 
se cuente con pruebas conclu-
yentes. Mientras tanto, se está 
llevando a cabo, junto a la Guar-
dia Civil y la Fiscalía, un análisis 
exhaustivo para determinar la 
magnitud de los hechos y garan-
tizar que los culpables rindan 
cuentas ante la justicia.

Destapan una supuesta red ilícita de 
desvíos de fondos del Ayuntamiento 

Muere atropellado un joven de 17 
años que circulaba en un patinete

Un joven de 17 años de San An-
tonio de Benagéber ha muerto 
después de de ser atropellado 
por un coche cuando circulaba 
en patinete en la avenida Pobla 
de Vallbona, en paralelo a la au-
tovía CV-35. El accidente se pro-
dujo a las 1.15 de la madrugada, 
cuando los servicios sanitarios 
fueron alertados de un accidente 
entre un turismo y un patinete 
no eléctrico y sin luz en la vía de 

servicio de la Pista de Ademuz. 
Según fuentes municipales la 

conductora del vehículo es una 
mujer de nacionalidad china  
también vecina del municipio.

Hasta el lugar de los hechos, 
en el kilómetro 14,5 se desplazó 
una unidad del SAMU, que solo 

un joven, según fuentes del Cen-
tro de Información y Coordina-
ción de Urgencias.

El Ayuntamiento de San An-
tonio de Benagéber ha in-
corporado un nuevo agente 
al cuerpo de la Policía Local, 
dentro de un plan de choque 
impulsado para reforzar la 
seguridad en el municipio. a 
principios de 2025 está pre-
vista la realización de oposi-
ciones al cuerpo municipal 
para incorporar a otro agen-
te.

La Policía Local se 
refuerza con un 
nuevo agente

La plaza acogerá la ‘cremà’ de una 
hoguera con motivo de San Antón
Con motivo de la festividad de 
San Antón que tendrá lugar los 
días 18 y 19 de enero, el muni-
cipio acogerá la ‘cremà’ de una 
gran hoguera en la plaza del 
Ayuntamiento. Los actos, orga-
nizados en colaboración con la 
nueva agrupación local de cla-
varios de San Isidro Labrador y 
San Roque, arrancarán el sába-
do a las 16 horas con un tardeo 
musical en la Plaza del Ayunta-
miento, amenizado por los DJ 
Juanjo Santos y The Piscas. 

A las 18 horas llegará el acto 
central de la jornada con la cre-
mà de una hoguera y a las 21 
horas, los vecinos podrán par-
ticipar de una cena popular de 
sobaquillo, seguida de una am-
bientación musical nocturna.

El domingo, tras la misa a las 
12 del mediodía en la parroquia 
de San Antonio Abad  se llevará a 
cabo la bendición de los anima-
les en la plaza del Ayuntamien-
to, donde los vecinos podrán 
participar junto a sus mascotas. 

El Ayuntamiento de San Anto-
nio de Benagéber ha contra-
tado a tres jóvenes menores 
de 30 años con el programa 
Empuju 2024, diseñada para 
fomentar el empleo juvenil 
y reforzar los servicios muni-
cipales. Este proyecto com-

través del Fondo Social Eu-
ropeo, y recursos propios del 
consistorio. 

Tres menores de 30 
años se incorporan 
a través de Empuju

El programa tiene un presu-
puesto de 89.618 euros, de  los 
cuales 52.763 euros son aporta-
dos por LABORA, mientras que 
los 36.854 euros restantes han 
sido sufragados directamente 
por el Ayuntamiento con cargo 
a las cuentas municipales. Las 
tres nuevas incorporaciones han 
pasado a ocupar puestos ad-
ministrativos en diversas áreas 
municipales durante un periodo 
de al menos 10 meses. Todos 
ellos cuentan con una titulación 
de Grado Superior en Adminis-
tración y Finanzas, uno de los 
requisitos fundamentales del 
proceso de selección. 
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L’ELIANA

La coberta de la Casa de la 
Música estrena plaques solars

L’Ajuntament de l’Eliana ha 
instal·lat una planta solar foto-
voltaica de 23,85 kWp a la co-
berta de la Casa de Música, des-
tinada a l’autoconsum col·lectiu 
amb excedents. La planta solar 
produirà un 94% d’energia desti-

mentre que la resta s’abocaran 
a la xarxa elèctrica, per la qual 
cosa no solament contribuirà al 
medi ambient, sinó que oferirà 

la instal·lació, la factura elèctri-

11.831 euros (sense IVA), men-
tre que ara s’estima un estalvi 

anuals. 
El cost total de la inversió, 

ha sigut de 39.824 euros amb 
un període de retorn simple 

d’aquest projecte una solució 

La nova instal·lació consta 

de potència.

L’Ajuntament de l’Eliana ha 
impulsat un ambiciós projecte 
de modernització dels aparca-
ments públics, que ha estat pre-
sentat en el IV Congrés Smart 
Roads celebrat a Madrid, con-
solidant-se com un referent en 

El pla contempla la instal·lació 

aparcaments de las Nieves i les 
Corts, que permeten el monito-
ratge en temps real de les places 
lliures i ocupades. 

Gràcies a aquesta tecnologia, 
les dades sobre disponibilitat 
es mostren instantàniament en 
pantalles situades als accessos, 
fet que facilita una experiència 

Aquesta mesura redueix el 
temps de cerca de places lliures; 
ofereix major seguretat, i és un 
suport clau per a la Policia Lo-
cal en cas de robatori; així com, 
fomenta la mobilitat sostenible 
en facilitar l’accés per als via-
nants al centre del municipi des 
dels diferents aparcaments, que 

ces.
L’alcalde de l’Eliana, Salva To-

rrent, ha destacat que aquesta 

iniciativa municipal és part d’un 
model de gestió urbana “més 

i ha avançat que s’estendrà a al-
tres aparcaments públics de la 

crear una aplicació que perme-
ta conéixer l’estat de les pla-
ces d’aparcament abans inclús 
d’eixir de casa.

Càmeres intel·ligents 
als aparcaments de 
les Corts i las Nieves 
EL PLA DE L’AJUNTAMENT DE L’ELIANA 
CONTEMPLA INSTAL·LAR 26 CÀMERES 

REVIU LA  
CAVALCADA DE 

REIS 2025
VÍDEO

REDACCIÓL’ELIANA 

CÀMERES A L’APARCAMENT DE LAS NIEVES.

ment de l’Eliana ha impulsat diverses iniciatives per a difondre i posar en valor la vida i obra d’aquesta 
destacada escriptora valenciana. Així, la Biblioteca Municipal disposa de vint exemplars de la nova edi-
ció de ‘L’últim serf’, publicada per la Institució Alfons el Magnànim i l’AVL, així com de ‘Vides planes’.

Celebracions de l’any de l’escriptora valenciana Maria Ibars
FOTONOTICIA

Millores en el pas per als 
vianants de l’estació de metro
Davant les reclamacions rebu-
des, l’Ajuntament ha sol·licitat 
a FGV una revisió de les obres 
realitzades en el pas per als via-
nants de l’estació de metro en la 
parada central. L’escrit expressa 
preocupació pels riscos generats 
després de la clausura del pas 

el trànsit per als vianants. El text 
destaca que les obres han gene-
rat noves situacions de risc, com 
la reducció d’espai en l’andana i 
la falta de barreres de seguretat 
adequades, que posen en perill 
les persones amb mobilitat re-
duïda, conductors de patinets o 
bicicletes i famílies amb carrets 
de nadons.    

L’Eliana imparteix un taller de 
defensa personal per a dones
cipat en el taller de defensa per-
sonal organitzat per la Regidoria 
de Polítiques d’Igualtat dins de 
les activitats del 25N. al polies-
portiu municipal.

 L’objectiu ha sigut crear un 

compartir experiències i ma-
neres de respondre davant una 

agressió, desenvolupant l’auto-
estima mitjançant l’autodefensa. 
També s’ha tractat d’augmentar 

què pogueren veure’s immerses 
en la vida real, ja siga davant la 
violència de gènere, una agres-
sió sexual o davant qualsevol si-
tuació d’inseguretat.
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Les tradicionals Festes d’Hivern 
en honor a Sant Antoni del por-
quet arriben aquest cap de set-
mana als carrers de l’Eliana. Les 
celebracions arrancaran aquest 
dimecres, a les 18.30 hores, amb 
el toc de campanes a l’església i 
la baixada de la imatge del sant a 
l’altar major, on les veïnes i veïns 
podran visitar-lo durant la resta 
de la setmana. El mateix dia a les 
19 hores s’inaugurarà l’exposició 
‘Festa de Sant Antoni: 60 anys 

de clavaria’, a la plaça del País 
Valencià.

El dijous 16  de gener a les 
17.30 hores, la biblioteca acollirà 
el contacontes ‘Sant Antoni, el 
dimoni i altres contes’, a càrrec 
de Miquel Puig.

Els actes centrals s’iniciaran el 
divendres 17 amb l’Entrada del 
Tronc, una Passejada de Coets 
dels clavaris acompanyada de la 
dolçaina i tabal de La Llaurado-
ra. A continuació, serà la Cordà 
Tradicional Infantil a càrrec de 

la Penya del Coet. A la nit, la 
plaça del País Valencià acollirà 
la Cordà Tradicional de Sant An-
toni, patrimoni de l’Eliana, amb 
el tir de coets amb la ‘peça’ i al-
tres modalitats tradicionals com 
‘les canyes’.

L’endemà, dia de la vespra, 
es durà a terme un homenatge 
commemoratiu pels 60 anys de 
la clavaria. Entre altres actes, 
destaquen el repartiment de la 
‘Fesolà’, cuinada per Juan Espi-
nosa ‘El Guarda’, el tret de trons, 

la dansa dels Dimonis o els balls 
valencians. El Gran Correfoc 
amb la ‘Santantonà’ donarà pas 
a l’encesa de la foguera, que la 
ciutadania podrà compartir a 
la plaça portant taules, cadires, 
graelles, menjar i beguda.

El diumenge 19, després de la 
cercavila dels clavaris acompan-
yats per la Banda de la Unió Mu-
sical l’Eliana i la missa, tindrà 
lloc la benedicció dels animals 
i el repartiment dels panets de 
Sant Antoni. El Corretraca reco-

rrerà els carrers de Santa Teresa, 
Major i Molí, en un acte centena-
ri obert a la participació. Durant 
la vesprada, els jocs populars 
i el berenar de xocolatada i en-
saïmades dels forns tradicionals 
per a tots els participants tanca-
ran el programa d’activitats.

El regidor de Cultura Festiva, 
Juan Espinosa, ha convidat elia-
ners a “conservar les nostres tra-
dicions i a gaudir de la progra-
mació participant activament en 
tots els actes programats”.

La festivitat de Sant Antoni torna a 
portar la tradició als carrers de l’Eliana

EN AQUESTA EDICIÓ DE LA FESTA GRAN DE L’HIVERN LA CLAVARIA COMPLEIX 60 ANYS

REDACCIÓL’ELIANA 

FESTIVITAT DE 
SANT ANTONI 
DEL PORQUET

VÍDEO
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Fa un any que va entrar a 
formar part de l’equip de 
Govern de l’Eliana després 
del pacte amb el PSPV. Quin 
balanç fa d’aquesta nova 
etapa?
El balanç és molt positiu. Una 
vegada ja teníem clar l’engranat-
ge de l’equip de Govern i el pacte 
programàtic ha sigut fàcil co-
mençar a funcionar com a equip 
de Govern. Crec que és el pacte 
natural que volia la ciutadania, 
que hi haja un govern progres-
sista a l’Eliana i afavorir aquest 
tipus de polítiques. Personal-
ment estic contenta, tenim molt 
per davant per fer, però enguany 
hem aconseguit inversions, 
obrir la Casa de la Cultura amb 
la biblioteca nova, millorar l’en-
llumenat públic i baixar la factu-

el tracte de la plantilla. L’equip 
d’intervenció base estava amb 
un contracte programa i hem 
aconseguit posar-los en la RPT 
i això suposa també una millora 
de les condicions per a l’atenció 
a la ciutadania. I continuem tre-
ballant perquè el valencià siga 
la nostra llengua vehicular. Ha 
sigut el primer any que no s’ha 
quedat cap premi del concurs de 
comerç desert i l’edició amb més 
participació. 
Qual ha sigut l’aportació de 
Compromís a les polítiques 
del govern local?
Mantindre les polítiques d’es-
querres i progressistes per al 
municipi i prioritzar-les per al 
benestar de la ciutadania. No-

saltres treballem per a això, per 
això volíem un pacte programà-
tic i volíem intervindre directa-
ment en la manera de gestionar. 
També hi ha molta faena de 
converses, d’entendre el que és 
un treball en equip i cooperatiu. 
L’exemple el tenim en la Dana. 
Creem la comissió en el minut 
zero i comencem a treballar de 
manera transversal amb la im-
plicació de totes les àrees i to-
talment organitzada sense cap 
mena de gestió supramunicipal, 
directament amb els ajunta-
ments afectats. 
L’Eliana va ser un exemple 
de rapidesa en la resposta 
davant la tragèdia que ha 
costat la vida a 224 perso-
nes a la província.
Va ser qüestió d’hores i de moltes 
converses en l’equip de Govern. 
M’agradaria pensar que això ho 
hem aportat també nosaltres. 
Ens ho van dir gent de Nava-
rra, La Rioja, Jaén directament 
als nostres telèfons. Ací reunim 
4.000 voluntaris. La ciutadania 
s’ha bolcat en tots els llocs. Cri-
dem a la Conselleria per a veure 
que necessitaven de Serveis So-
cials i la resposta va ser que no hi 
havia ordres de res i havien pas-
sat quatre dies. La coordinació 
per a la Dana ha sigut l’exemple 
de funcionament de l’equip de 
govern. Tot el treball que hem 
anat fent durant tot l’any passat 
ha servit per a aprendre a treba-
llar en equip.
De cara als dos anys i mig 
que queden de legislatura, 
quins són els objectius?

La intenció és complir l’acord 
programàtic. Continuar treba-
llant per a posar en valor la nos-
tra llengua, la nostra cultura i el 
seu ús en totes les àrees. La for-
mació per al funcionariat és molt 
important perquè tots han de 
poder atendre la ciutadania en la 
seua llengua. En Serveis Socials 
tenim un repte que és consolidar 
els llocs de la plantilla perquè els 

traure totes les places i donar la 
major estabilitat a la plantilla i 
això suposa millorar la vida de 
la ciutadania perquè no haurà 
de canviar tant de personal. En 
transport i energia el repte és 
complir el nostre objectiu que 
és acostar a la gent dels barris 
més allunyats cap al centre amb 
transport públic propi. Final-

energètica i l’enllumenat públic.
Què ha suposat l’obertura 
de la ‘nova’ biblioteca?

en si compta amb espais per a 
totes les edats des de la bebeteca 

vitats que s’han consolidat com 
els contacontes, presentació de 
llibres, tallers, clubs de lectura 
i l’objectiu és anar ampliant ac-
tivitats perquè les biblioteques 
del futur no són sol espais per 
a llegir en silenci, són per a viu-
re-les. Reprendre els jocs també 
i afavorir la conciliació familiar.
Una altra obertura impor-
tant ha sigut el centre de 
PRISMA, el programa de 
salut mental de la Manco-
munitat.

ara els usuaris de l’Eliana havien 
d’anar a altres municipis i a la 
Coma. Ara hem sol·licitat que 
s’incloga en el futur centre de sa-
lut una àrea de salut mental. Hi 
ha hagut un increment de casos 
després de la pandèmia. 
Com es va trobar els Serveis 
Socials i com s’ha avançat 
en aquest últim any?
Li hem donat la volta com un 
calcetí a Serveis Socials. En el 
ple de gener portarem dos re-
glaments: la declaració de riscos 
per a menors i tots els plans de 
violència revisats amb una pla-

havia moltes baixes, jubilacions, 
un equip molt inestable perquè 
eren contractes programa. Hem 

i és el compliment del primer 
contracte programa de serveis 
socials de la llei que va sorgir del 
Govern del Botànic i que va lide-
rar Mónica Oltra. Per a mi era 

donar a la ciutadania una res-
posta a les necessitats de millo-
rar la salut mental, els recursos, 
la convivència entre les famílies 
i la ciutadania. Per molt que 
poses 50 policies si no tens uns 
Serveis Socials forts, la ciutada-
nia no estarà millor. 
Eixe avanç en Serveis So-
cials ha anat acompanyat 
d’un major pressupost.
El pressupost de Serveis Socials 
s’ha incrementat pel servei d’as-
sessorament i acompanyament 
jurídic a les víctimes de violència 

de gènere que està en funciona-
ment les 24 hores tots els dies de 
l’any. L’Eliana és l’únic municipi 
que el té. 
Després de les últimes elec-
cions autonòmiques i muni-
cipals en les quals Compro-
mís va perdre els governs 
de la Generalitat, la Dipu-
tació de València i els ajun-
taments de les principals 
capitals, com veu el partit?

des de les últimes eleccions. 
Això ha suposat que la ciutada-
nia està vivint en governs d’ul-
tradreta i de dretes amb ges-
tions tan complicades com la de 
la Dana liderades per gent que 
no sabem si està. És molt nociu 
per a nosaltres. No s’ha arribat 

començar altres processos elec-
torals i el partit s’ha centrat en 
altres qüestions com en temes 
d’organització. Crec que a Com-

ges. És un problema per a l’afec-
tació de la ciutadania. La realitat 

baixat, a principis de l’any 2024 
ens quedem sense Joventut per-
què van dimitir en bloc, perquè 
no s’accepta la discrepància. Un 
partit que no discrepa, debat i 
consensua deixa de fer política i 
fa altres coses. Desitjaria que per 
a 2025 totes aquestes qüestions 

totes eixes dinàmiques. Serem 
l’única opció per a la ciutadania 
si realment ens centrem en la 
política i no en qui ocupa les ca-
dires o quin diputat va a Madrid.

ISABEL MONTANER (Compromís), segona tinenta 
d’alcalde i regidora de Serveis Socials, Biblioteca, 
Promoció del Valencià i Energia i Transports

“L’ajuda  per  la  
Dana  ha  sigut  un  
exemple  de  treball  
en  equip”

P. GUZMÁNL’ELIANA   
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La Loteria reparteix la sort a l’Eliana, 
Riba-roja, Vilamarxant i la Pobla

Una sèrie del segon premi de la 
loteria del Niño ha repartit un 
total de 750.000 euros a l’Elia-
na. L’Administració número 2 
de loteria de l’Eliana ha venut el 
06766, la majoria dels dècims en 

Pastor, ha explicat que ha repar-
tit una sèrie sencera, la qual cosa 
suposa 750.000 euros entre els 
veïns del municipi.

mi de la Loteria de Nadal, el 
número 11.840, s’ha venut a la 

tració situada a Poeta Llorente. 
El tercer premi del sorteig de 

euros per sèrie, la qual cosa 
equival a 50.000 euros pel desé 
guanyador.

traordinari de la loteria de Na-
dal han sigut agraciats els muni-

Un dècim (20.000 euros) s’ha 

lamarxant, dues de las localitats 
de Camp de Túria més afectades 
per la Dana.
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tres persones per la denominada 
“estafa del revisor del gas”, des-
prés de la denúncia d’una dona 
d’avançada edat víctima d’un 

Els detinguts, dos homes i una 
dona d’entre 41 i 49 anys, hau-
rien estafat més de 5.000 euros 
a la víctima, segons un comuni-

Els presumptes autors, tre-

sentar al domicili de la dona en 
diverses ocasions sota el pretext 
de realitzar reparacions, però els 

gar cap factura.
La investigació va començar 

després de la denúncia de la 
víctima, qui va relatar que els 

reparacions en la seua instal·la-

costaven sumes elevades, sense 

ques realitzades.

als sospitosos, que tenen antece-
dents per fets similars en la Co-

Els tres detinguts, veïns de 
Loriguilla i Beniparrell, han si-
gut arrestats i se’ls imputen dos 
delictes d’estafa.

Les diligències han sigut re-
meses al Jutjat de Primera Ins-

Nules i la investigació continua 

detencions.

que oferisquen serveis no sol·li-
citats i mai s’han d’acceptar tre-

de ser víctima d’aquesta mena 
de fraus, es recomana presentar 
una denúncia.

Tres treballadors detinguts 
per l’estafa del revisor del gas 

CUARTELL DE LA GUARDIA CIVIL DE RIBA-ROJA DE TÚRIA.

REDACCIÓCAMP DE TÚRIA
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Adjudiquen  l’itinerari 
turístic del Barranc 
dels Moros
L’Ajuntament de Riba-roja ha 
adjudicat a l’empresa Becsa les 
obres d’adequació del Barranc 
dels Moros com un itinerari tu-
rístic i per als vianants. Amb un 
pressupost base de 757.724,91 
euros i un termini d’execució de 
set mesos per al Lot 1 i 2 mesos 
per al Lot 2, el projecte transfor-
marà el Barranc dels Moros de 
Riba-roja en un eix vertebrador 
territorial d’ús públic.

Per a això, es duran a terme 
treballs que inclouen la cons-
trucció de camins per als via-
nants en dues zones estratè-
giques. Aquest disseny busca 
millorar la passejada, l’estètica 
del paisatge i eliminar els obsta-
cles existents entre el barranc i 
el parc natural.

El projecte facilitarà la con-
nexió i l’accés entre el centre 
urbà de Riba-roja i el parc na-
tural, promovent una integració 
més accessible i sostenible.

Aproven una pòlissa 
de crèdit de 4,3 
milions per a la Dana

El ple de l’Ajuntament ha 
aprovat amb els vots en contra 
del PP la sol·licitud d’una pòlis-
sa de crèdit per valor de 4,3 mi-
lions per a afrontar les neces-
sitats econòmiques derivades 
de la Dana. L’operació té com a 
objectiu generar una liquiditat 
econòmica davant la previsible 
minoració d’ingressos  ordinaris 
en les arques municipals a con-
seqüència d’aquesta catàstrofe.

Els 4,3 milions d’euros corres-
ponents a aquesta operació de 

més de 2 milions que, de mo-
ment, ja han destinat les arques 
municipals corresponents als 
contractes públics d’emergència 
i altres contingències formalit-
zats al llarg dels dos últims me-
sos.

Presentació de 
l’equip de pilota 
valenciana

CaixaForum ha acollit la presen-
tació de les Lligues CaixaBank 
2025 d’escala i corda i raspall. 
El regidor d’Esports de l’Ajun-
tament de Riba-roja de Túria, 
Rafa Gómez, va acompanyar 
l’equip Ajuntament de Riba-ro-
ja-Hidraqua, format pels pilota-
ris Mario, Hilari i Álvaro Mañas. 
Aquest equip competirà en la 
Lliga CaixaBank Pro1 d’escala i 
corda. El trinquet municipal El 
Rullo de Riba-roja serà escena-
ri d’algunes de les partides de la 
lliga CaixaBank.

FOTONOTICIA

El ple de l’Ajuntament de Ri-
ba-roja ha aprovat amb els 
vots del PSPV, PP, Compromís, 
EU-Podem i l’abstenció de Vox 

abolicionista de la prostitució i 
l’explotació sexual en la qual es 

euros per als qui sol·liciten ser-
veis sexuals prop de col·legis, 
parcs o llocs sense escassa visi-
bilitat, entre altres. 

fraccions lleus que portaran una 
sanció d’entre 500 i 750 euros, 
com col·locar, repartir, divulgar 
i/o difondre publicitat que pro-
moga, afavorisca o fomente el 
consum i/o mercat de la prosti-
tució, així com el turisme sexual, 
quan s’utilitze l’espai públic o 
els elements que l’integren i que 
constitueixen l’àmbit d’objecte 
d’aplicació de la norma.

A més, considera que seran 
responsables de la realització 

d’aquesta conducta els qui exe-
cuten la mateixa, a més dels qui 
consten com a anunciants en el 
mitjà, format o suport de què es 
tracte en cada cas concret.

Les infraccions greus se subs-
tancien en aquelles persones que 
sol·liciten, negocien o accepten 
directament o indirectament 
serveis sexuals retribuïts, a més, 
també s’inclouen els qui dema-
nen serveis per a gaudi propi o 
per a un tercer en la realització 
de qualsevol activitat de caràcter 

sexual a canvi d’un pagament en 
diners o en espècie, o en qualse-
vol altra contraprestació.

També es considera infracció 
greu realitzar qualsevol activi-
tat de caràcter sexual en l’espai 
públic a canvi d’una retribució, 
col·laborar amb els demandants 
de serveis sexuals o afavorir o 
promoure el consum de prosti-
tució o altres formes d’explota-
ció sexual. Les sancions oscil·len 
entre els 750’01 i els 1.500 euros.

Les infraccions molt greus són 

les equivalents a les greus quan, 
a més, es duguen a terme en es-
pais situats a menys de 200 me-
tres de centres educatius o altres 

infantil, llocs situats a menys de 
200 metres d’espais destinats a 
la celebració de qualsevol acte 
públic de tipus cultural, festiu o 
esportiu i, a més, els punts que 
impliquen una major vulnerabi-
litat per a les persones en situa-
ció de prostitució pel seu aïlla-
ment, escassetat d’enllumenat, 
proximitat a vies de circulació de 

més, la fugida. Aquestes infrac-
cions seran castigades entre els 
1.500 i els 3.000 euros.

aplicació a menors d’edat, entre 
els 14 i 18 anys, que hagen in-
fringit algunes de les infraccions 

podran substituir les sancions 
econòmiques per activitats de 
servei públic amb interés social 
i valor educatiu.

Fins a 3.000 euros per sol·licitar serveis 
sexuals a menys de 200 metres de col·legis
El PLE DE L’AJUNTAMENT DE RIBA-ROJA APROVA AMB l’ABSTENCIÓ DE VOX LA PRIMERA 
ORDENANÇA MUNICIPAL ABOLICIONISTA DE LA PROSTITUCIÓ I EXPLOTACIÓ SEXUAL

REDACCIÓRIBA-ROJA DE TÚRIA

RIBA-ROJA APROVA UNA ORDENANÇA CONTRA LA PROSTITUCIÓ.
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Un monitor que abusó de 
tres menores elude la prisión
El monitor de una granja escue-
la situada en la comarca valen-
ciana del Camp de Túria que ha 
sido juzgado y condenado el pa-
sado 14 de enero en la Audiencia 
de Valencia por haber abusa-
do de tres menores de edad en 

-
mente la prisión tras admitir los 
hechos y con la condición de no 
volver a delinquir en cinco años.

El acusado ha admitido el re-
lato de hechos por el que venía 
siendo acusado por la Fiscalía, 
que inicialmente pedía una con-
dena que ascendía a 13 años de 

virtud del acuerdo, ha quedado 
reducida a cinco años y siete 
meses -en dos condenas de dos 
años y otra de un año y siete me-
ses-.

Según el escrito de acusación 

niñas, que entonces tenían entre 
7 y 8 años, sobre sus rodillas y 
les realizó tocamientos en los 
genitales por encima de la ropa 
interior.

Posteriormente, en el registro 
de la vivienda del procesado, 
fueron localizadas fotografías 
con contenido sexual explícito 
en cuya elaboración habían par-
ticipado menores de edad, bien 
en solitario, bien con otros me-
nores o con mayores de edad.

Indemnizaciones
Según ha explicado a EFE el abo-
gado que ha ejercido la defensa, 
Juan Molpeceres, el procesado 
podrá eludir la prisión al haber 
admitido la Sección Segunda de 
la Audiencia Provincial la sus-
pensión de la condena privativa 
de libertad con la condición de 
que no vuelva a delinquir en los 
próximos cinco años.

Esto ha sido posible porque, 
según han explicado fuentes ju-
rídicas, el procesado ha admiti-
do los hechos de los que se les 
acusaba, carece de antecedentes 
penales, las penas individualiza-
das no superan los dos años y ha 
empezado a indemnizar econó-
micamente a las víctimas.

La Audiencia Provincia de Va-
lencia ha condenado a 18 años 
de prisión a tres hombres Juan 
José C. S., de 38 años, José 
Francisco C. S., de 24 años y Pe-
dro C. B, de 25 años, acusados 
de matar al vecino de Llíria, José 
Lapaz, licenciado en Derecho, 
en su chalé de la urbanización 
Monteblanco la Noche de San 
Juan de 2022.

En la sentencia del tribunal 
los condena como autores de un 
delito de homicidio en concurso 
medial con un delito de robo con 
violencia en casa habitada, con-
curriendo el agravante de abuso 
de superioridad.

Los tres deberán indemnizar 
de forma solidaria a los padres 
de la víctima con 50.000 euros. 
A uno de ellos le impone ade-
más, como autor de un delito 
leve de estafa en grado de tenta-
tiva, una multa de 150 euros.

Según el Tribunal del Jura-
do, queda probado que la noche 
del 23 de junio del año 2022, la 

víctima se marchó de un local 
de Llíria con los tres acusados 

domicilio, donde los acusados 
empezaron a golpearle por todo 
el cuerpo.

El hombre, que quedó malhe-
rido en el suelo de su casa, fa-
lleció la tarde del día siguiente, 
aunque su cuerpo fue no fue ha-
llado hasta el día 25. 

Tras propinar una brutal pali-
za a la víctima los acusados, con 
intención lucrativa, removieron 
la vivienda y abandonaron el lu-
gar en el vehículo del fallecido. 
Uno de ellos se llevó el teléfono 
móvil de la víctima y otro se apo-
deró de su tarjeta bancaria.

Brutalidad de los golpes
Entre los indicios tenidos en 
cuenta por el jurado, está el ca-
rácter contradictorio de las de-
claraciones prestadas por los 
acusados; que los tres huyeron 
juntos del lugar “sin preocupar-
les lo que sucedía con la vida de 
la víctima” y el estado del ca-

dáver, cuya autopsia revela “la 
brutalidad de los golpes” que 
recibió.

El jurado popular considera 
también el agravante de supe-
rioridad ya que el cuerpo no pre-
sentaba “signos o lesiones pro-
pias de la defensa que pudiera 
efectuar la víctima”, y además, 
los atacantes eran superiores en 
número.

Asimismo, destaca “el com-
portamiento lucrativo de los 
acusados, que además de aban-
donar la vivienda de la víctima 
con el vehículo de ésta y aban-
donarlo posteriormente, se 
apoderaron con clara intención 
lucrativa, del teléfono móvil de 
la víctima y de una tarjeta de 
crédito”.

Además, las pruebas pericia-
les y de ADN incorporadas en 
los informes de los peritos de la 
Guardia Civil a la causa contra-
dicen las versiones exculpatorias 
de los acusados, que se acusaron 
los unos a los otros durante el 
juicio.

18 años de cárcel por la muerte de 
un abogado en su chalé de Llíria 

REDACCIÓLLÍRIA 
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El secretario autonómico de Tu-
rismo, José Manuel Camarero, 
y el diputado de Turismo de la 
Diputació de València, Pedro 
Cuesta, han mantenido una reu-
nión con los alcaldes, concejales 
y técnicos de Turismo de la pro-
vincia de València, donde han 
presentado las herramientas con 
las que contarán los municipios 
en Fitur 2025 para poder pro-
mocionar sus destinos. 

Un encuentro que se enmar-
ca en la ronda de reuniones que 
está estableciendo Turisme Co-
munitat Valenciana y València 
Turisme para coordinar la par-
ticipación municipal en la próxi-
ma edición de este certamen que 
se celebrará en el recibto de Fe-
ria Madrid del 22 al 26 de enero.

Durante la presentación, cele-
brada en la Diputació de Valèn-
cia, y que ha contado también 
con la presencia del director ge-
neral de Turismo, Israel Martí-
nez, y del jefe del servicio de Tu-
rismo de la Diputación, Xavier 
Pasucal, se han detallado todas 
las posibilidades previstas para 
que los municipios puedan pro-
mocionar sus destinos durante 
las jornadas profesionales de la 
feria. 

El secretario autonómico de 
Turismo, José Manuel Camare-
ro, ha querido poner en valor la 
imagen homogénea del estand 
de la Comunitat Valenciana para 
esta edición de Fitur 2025, “nos 
presentamos como un destino 
abierto, cohesionado y medite-
rráneo que acoge con los brazos 
abiertos a quien nos visita”.

Camarero ha incidido en que 
“el nuevo diseño del estand 

reforzar el concepto de Comuni-
tat basado en nuestra forma de 
vivir, y nuestra Actitud Medite-
rránea”.

Del mismo modo, ha avanzado 
que “la innovación y la sostenibi-
lidad son las principales premi-
sas de esta edición”, añadiendo 
que “por primera vez el estand 
de la Comunitat Valenciana re-

competitividad y profesionaliza-
ción de este sector”.

Un sector que, según ha recor-
dado el secretario autonómico, 
“representa el 16 por ciento de 
nuestro PIB, da empleo a más de 
300.000 personas, genera unos 
ingresos de más de 20.000 mi-
llones de euros y aporta más de 
4.000 millones de euros en im-
puestos”.

El diputado provincial de Tu-
rismo, Pedro Cuesta, ha destaca-
do, por su parte, que “la Diputa-
ció de València está trabajando 
en coordinación con la Genera-
litat y de la mano de los muni-
cipios”. 

València Turisme contará en 
el certamen internacional con 
un espacio global de trabajo de 
142 metros cuadrados “dedica-
dos a la promoción turística de 
todos los municipios de la pro-
vincia mediante el mostrador 
de su marca turística, València 
Turisme, y un extenso progra-
ma compuesto por numerosas 
presentaciones de productos tu-
rísticos locales, demostraciones 
gastronómicas y otras acciones 
profesionales diarias de los 33 
municipios y 7 mancomunida-
des que acuden a Fitur con la 
Diputación”. 

Herramientas del estand 
También ha destacado la “apues-
ta de la corporación provincial 
por la presencia en los espacios 
tematizados de Fitur 2025, Fi-
tur Screen, Fitur LGTB+ y este 
año, por primera vez, en Fitur 
Sports”.
Con respecto a las herramientas 
con las que podrán contar los 

municipios para promocionar 
sus destinos en el estand de la 
Comunitat Valenciana de Fitur 
2025, José Manuel Camarero 
ha explicado que “podrán con-
tar con mesas de reuniones que 

cativo, para que puedan man-
tener reuniones profesionales”. 
“Nunca los municipios habían 
tenido tantos recursos a su dis-
posición para desplegar su agen-
da profesional durante la feria”, 
ha explicado.

Los municipios de la Comu-
nitat Valenciana que asistan a 
Fitur 2025, entre los que se en-
cuentran Llíria y Riba-roja de 
Túria, podrán utilizar las salas 
de presentaciones para promo-
cionar sus recursos turísticos y, 
además, promocionar sus desti-
nos mediate catálogos virtuales 
donde los asistentes podrán ac-
ceder con códigos QR, apostan-
do por incrementar la sostenibi-
lidad eliminando el papel.

Otro de los espacios que po-
drán hacer uso los municipios es 
en la zona de showcooking, don-
de podrán mostrar su oferta gas-
tronómica con la preparación y 
presentación de elaboraciones 
culinarias.

En el estand de la Comunitat 

Valenciana de Fitur 2025 las sie-
te marcas turísticas de la Comu-
nitat Valenciana contarán con 
espacio propio, que darán co-
bijo a todas las localidades, por 
lo que podrán usar las pantallas 
que va a tener cada marca y en 
vez de poner folletos en un mos-
trador, ponerlos en digital.

Además, los días de feria desti-
nada al público general, durante 

podrán utilizar todo el espacio 
profesional para promocionarse 
a través de concursos, activida-
des de ocio, talleres y exposicio-
nes, entre otros.

La Comunitat Valenciana par-
ticipará en la próxima edición 
de Fitur 2025, que tendrá lugar 
en Madrid del 22 al 26 de ene-
ro con un estand que se ubicará, 
como en ediciones anteriores, en 
la cabecera del pabellón número 
7 del recinto de Feria de Ma-
drid-IFEMA.

El estand de la Comunitat Va-
lenciana de Fitur 2025 destina-
rá un espacio propio a las siete 
marcas turísticas Castellón, 
València Turisme, Costa Blanca, 
València, Alicante, Elche y Beni-
dorm, además de destinar zonas 
de trabajo para empresas y pro-
ductos turísticos.

Los municipios tendrán más recursos que nunca 
para presentar su oferta turística en Fitur 2025 
EL CONSELL Y LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA PRESENTAN EL ESTAND DE LA COMUNITAT VALENCIANA 
EN LA FERIA INTERNACIONAL DE TURISMO A LA QUE ACUDIRÁN LLÍRIA Y RIBA-ROJA DE TÚRIA

REDACCIÓVALÈNCIA



Visit Llíria muestra este año, en 
Fitur, su nuevo paquete turísti-
co ‘Llíria Weekend Experience’. 

con distintas alternativas, del 
patrimonio, la historia, la mú-

ciudad”, ha explicado el concejal 
de Turismo, Paco García. 

municipio como la iglesia de 

ca, el Forn de la Vila o la antigua 

El paseo por sus calles tam-

ca de la Basílica de la Asunción o 

Vila. 
Visitar Llíria supone hacer un 

que cuenta con 13 elementos de-

la Sang, es Monumento Nacio-
nal desde 1919.  

El ‘Weekend Experience’ con-

(música antigua), El DesenJazz 

panorama valenciano, así como 
el Turia Music, (música electró-

Todo ello se completa con la 

del municipio, para comer en 
sus locales de hostelería o lle-
varte a casa los productos de la 
marca ‘Aliments Tradicionals de 
Llíria’. 

mo en el parque de Sant Vicent, 

por su extenso entorno natural, 

Distintivo Red DTI-CV
Visit Llíria, en su compromiso 
por mejorar la calidad de sus 
servicios turísticos, llega este 
año a Fitur con el distintivo que 
acredita al municipio como par-
te de la Red de Destinos Turísti-

En este sentido, el edil Paco 
García ha señalado que el muni-
cipio “se ha estado dotando en el 
último año de las herramientas 

sarrollo del turismo local, con la 

De esta manera, Llíria ha rea-
lizado una clara apuesta por un 

tido con el cumplimiento de los 

en varios ejes de acción como 

logía, para mejorar las experien-
cias de las personas que visitan 
la ciudad. 

Túria ha logrado convertirse en 
uno de los destinos de turismo 

en la provincia de València, con 
un extraordinario patrimonio 

único.

LLÍRIA LLEGA A LA FERIA INTERNACIONAL DE TURISMO DE MADRID CON EL DISTINTIVO DE LA RED DTI-CV 

REDACCIÓLLÍRIA  

Visit Llíria 
presenta en 
Fitur su nuevo 
programa 
‘Weekend 
Experience’Visita guiada al yacimiento íbero 

del Tossal de Sant Miquel

GENER  2025  17FITUR 2025
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Més de 200 persones han participat en la marxa RunCàncer d’Olocau, impulsada per l’Associació Es-
panyola Contra el Càncer (AECC) amb la Junta Local del municipi, en la qual els veïns han mostrat de 
nou el seu esperit solidari. La recaptació ha ascendit a 1.915 euros mitjançant donacions i l’adquisició de 
dorsals -a falta d’incloure la venda de samarretes-, una suma que s’ha entregat al director de RunCàncer, 
Javier Llombart, i que anirà a donar suport a la investigació contra el càncer a través de projectes.

La marxa solidària Runcàncer recapta quasi 2.000 euros
FOTONOTICIA

Durant tres dies, els veïns d’Olo-
cau i visitants es reuniran al vol-
tant de la monumental Foguera 
en honor a Sant Antoni. El tercer 
cap de setmana de gener tindran 
lloc les celebracions que arran-
caran el divendres 17 amb el 
muntatge de la Foguera. 

El dia 18 el concurs de dibuix 
de la Foguera precedirà al dinar 
de germanor d’arròs amb fesols i 
naps. A la vesprada, els menuts 
podran gaudir de la Foguera In-
fantil i d’una xocolatada. A les 
20 hores, començarà la processó 
en honor al sant i es procedirà a 
la benedicció de la Foguera.

Després arribarà l’encesa amb 
el volteig de campanes i els focs 

sistents podran ballar amb una 
actuació i el discomòbil que tin-
dran lloc a la plaça i degustar els 
rotllets d’anís i la mistela.

El diumenge 19, es durà a ter-
me la ‘Baixada de rotllos’ des de 

glésia amb l’agrupació musical 
‘La Melodía’. Aquest acte servirà 
com a preàmbul de la missa en 
honor a Sant Antoni Abat i la be-
nedicció dels rotllos.

Per a concloure el cap de set-
mana, tots aquells que ho desit-
gen podran acostar-se amb els 
seus animals perquè reben la be-
nedicció i recollir els rotllos. 

Durant tota la setmana, la 
Foguera romandrà encesa a la 

El propòsit del programa és 
“posar en valor el caràcter po-
pular d’aquesta celebració, al 
mateix temps que es manté la 
seua essència”, segons l’alcalde 
Antonio Ropero: “Hem volgut 
continuar apostant per allò que 

tradició, un aspecte clau perquè 
aquest esdeveniment continue 
sent un gran atractiu turístic, 
com ho demostra el fet de ser, 
des de 2019, Festa d’Interés Tu-
rístic Local”, ha afegit.

Olocau encendrà la gran 
foguera per Sant Antoni 
LES CELEBRACIONS ARRANCARAN EL 17 de GENER AMB EL 
MUNTATGE DE LA FOGUERA I ES PROLONGARAN EL CAP DE SETMANA

REDACCIÓOLOCAU

Una vegada acabades les 
tasques de restauració 

es donarà continuïtat a 
un projecte que té com a 
objectiu convertir la ins-

La rehabilitació del 
Llavador entra en la 
seua segona fase

tal·lació en un espai públic 
sociocultural. Entre altres 
actuacions, s’han reparat 
els murs i els revestiments 
interiors, s’ha col·locat una 
fusteria per a tancar els 
buits i controlar l’accés, 

neteja i manteniment en la 

nes de la coberta on s’ha-

la segona fase, que tindrà 

un cost de 39.998 euros, es 
treballarà sobre els revesti-
ments exteriors del llavador 
i de part de l’antic escorxa-

construcció per a adequar 
un banc de fusta al voltant 
de la pica central i, en la 
font, es pavimentaran les 
llambordes, s’endreçaran 
les piques i s’actuarà sobre 
el revestiment frontal.

OLOCAU

Finalitzen els treballs de 
consolidació del Castell del Real

al Castell del Real amb la con-
solidació i l’estudi arqueològic 
de l’àrea d’accés o barbacana 
sud d’aquesta construcció del 
segle XI. Amb ella, s’ha donat 
continuïtat als treballs d’habi-
litació de la senda d’accés i de 
recuperació de les estructures 

que van descobrir la porta del 
recinte emmurallat exterior de 
la fortalesa.

El plantejament des del qual 
van arrancar les últimes actua-
cions va ser millorar l’estudi 
arqueològic cap a l’interior del 
recinte, consolidar estructures i 
buscar una solució per a la con-
tenció dels sòls i terrenys que 
resolguera els problemes que 
s’estaven produint a les fàbri-
ques de la muralla amb defor-
macions i solsides. Tot això ha 
permés trobar una part de gran 
valor com el mur posterior de 
la barbacana. Aquesta troballa 

ha contribuït a aprofundir en la 
fase arqueològica, la qual cosa 
ha donat com a resultat l’apari-
ció d’una segona porta, així com 
de materials associats a ella, 
com claus, carbó i una frontissa 
de metall i una rampa en corba 
que servia als nivells superiors 
del castell. Això ha mostrat per 
on s’accedia i l’inici de la ruta 
que se seguia per l’albacar i cap a 
l’alcassaba. Així mateix, la tasca 

s’albergava ceràmica datada als 
segles X-XI i XIII-XIV

D’altra banda, s’ha procedit a 

ralment tant la muralla exterior 
com el front aparegut després 
de l’excavació de la barbacana 
en els punts en els quals s’havia 

fàbriques de maçoneria i tàpia.
Aquests treballs han tingut 

nançats amb una subvenció de 
Presidència de la Generalitat 
Valenciana.

FOGUERA DE  LA FESTIVITAT DE SANT ANTONI.



¿Cuáles son los propó-
sitos como alcalde de 
Olocau para este año?
Son los mismos que el año pasa-
do porque muchos de los proyec-
tos continúan por materializarse 
y con el cambio de gobierno auto-
nómico algunos se han retrasado 
más de lo que queríamos y otros 
con las nuevas normativas ha 
habido que adaptarlos, pero en 
principio todo sigue en marcha.
Para mí el proyecto más impor-
tante es el parque rural de Emer-
gencias porque es una necesidad 
de toda la Calderona. Otros pro-
yectos son el centro de día  y la 
depuradora que es compartido 
con Serra, Bétera y la Pobla de 
Vallbona y con el que llevamos 
más de una década. Seguiremos 
dotando a las urbanizaciones de 
los  mejores servicios, en Pica-
piedra se está haciendo un centro 
social y un parque infantil en Pla 
de Marco. Continuaremos reha-
bilitando el patrimonio e invir-
tiendo en turismo. El bienestar 
de nuestros vecinos es el objetivo 

tro de un equipo de Gobierno.
No ha mencionado el 
proyecto del Auditorio.
En una primera fase se iba a 
hacer el aparcamiento muni-
cipal en los sótanos del futuro 
auditorio pero  con la subida 
de precios se disparaba por lo 
que hemos pedido ayuda a la 
Diputación para poder ejecu-
tar la obra del parking. Ahora 
vamos a  centrar nuestros es-

de día por lo menos lo que es 

lo dote de los medios humanos.  
Acaban de aprobar un pre-

supuesto de 3 millones 
de euros, a qué se van a 
destinar las inversiones.
Es un presupuesto que cada  año  
crece y con el que intentamos so-
bre todo mantener lo que hemos 
ido ejecutando  y prestar mejores 
servicios. La inversión rondará 
los 120.000 euros, aunque lue-
go se suman inversiones de las 
ayudas que recibimos de otras 
administraciones. Lo que esta-
mos haciendo es destinar  esas 
subvenciones a temas medioam-
bientales como la instalación de 
placas solares en el nuevo cole-
gio y la grada fotovoltaica en el 
campo de fútbol para minimizar 
los gastos.   Seguiremos adoqui-
nando calles  en el casco urbano.  
¿Se congelarán los im-
puestos? ¿Cómo va a afec-
tar el tasazo de la basura? 
El  único  impuesto  que  en  
principio íbamos a actualizar era 
el de vehículos porque no se ha-
bía tocado en 15 años, pero va a 
ser una subida de pocos euros.
Llevamos 14 años gobernando 
pero paralizamos  en su día la 
revisión catastral, la basura la 
bajamos de 210 a 110 euros y 
en este momento estaba en 155 
euros. Con la normativa euro-
pea nos hemos visto abocados a 
implementar la tasa de basura, 
pero cada subida ha ido acompa-
ñada de  una mejora del servicio. 
La tasa se quedará en 185 euros, 
pero es menos que hace 14 años, 
a pesar del tasazo y las subidas 
del IPC y de los salarios. Este 
Ayuntamiento hace sus deberes.
Estamos en el antiguo lava-
dero, en plenas obras. ¿En 
qué  consiste el proyecto  y 
por qué se ha optado por 
recuperar este elemento?

Se trata de recuperar un espacio 
que estaba muy degradado. Ha-
bía una nave abandonada que 
se derribó y se hizo una aparca-
miento municipal. Ahora el obje-
tivo es recuperar el lavadero que 
está en desuso como era antes y 
darle visibilidad. Poner murales 
explicativos, con fotografías de 
cuando estaba en uso y se re-
cuperará el agua igual que los 
últimos cien años. Cuando en-
tramos en el gobierno en el año 
2012 aún había dos vecinas que 
tenían las llaves y lo utilizaban. 
Es importante recuperar la his-

de cualquier pueblo. Que pueda 
ser visitado e integrarlo dentro 
del barranco de Olocau. Hemos 
terminado una ruta entre el 
puente y el lavadero y que enla-
za con la ruta de les Macollades.   
Otro de los enclaves don-
de se ha intervenido es 
en el Castillo del Real.
Tenemos un plan director y 
cualquier subvención  la solici-
tamos porque todo el dinero que 
se invierta es poco. La última 
intervención ha sido la recupe-
ración de la segunda puerta que 
se encontró en las excavaciones  
y la consolidación de la entrada 
principal con fondos de la Gene-

de todos, de la Comunitat Valen-
ciana y de todos los españoles 
porque son monumentos BIC. 
Si por algo nos caracterizamos 
es porque apostamos por la re-
cuperación del patrimonio y se 
está viendo. Cada vez recibimos 
más visitantes, somos municipio 
turístico de la Comunitat Valen-
ciana y vamos a seguir por esa 
senda. Si no se pone en valor 
el patrimonio va a desaparecer 

y es algo que no nos podemos 
permitir que desparezca nuestra 
historia. El castillo está dentro 
de la ruta del Cid y queremos 
señalizar la ruta del ramal que 
va de Olocau hasta El Puig de 
Santa María, pasando por Serra.
 La Dana ha golpeado a Olo-
cau porque se ha cobrado la 
vida de una pareja del muni-
cipio que falleció en la Torre.
Es una situación dantesca la que 
hemos vivido  en la provincia. 
Quiero dar el pésame a los fami-
liares de nuestros vecinos y del 
resto de fallecidos. Se podían 
haber evitado muchas víctimas. 
Eso lo tengo clarísimo. Por des-
gracia he tenido que estar en 
muchas emergencias por incen-
dios y ese día a las 7 de la maña-
na el colegio de Olocau ya no se 
abrió y no somos zona inunda-
ble.  A las 10.30 de la mañana ya 
se sabía lo que estaba sucedien-
do en Utiel y creo que se podía 
haber afrontado de otra manera 
toda esta situación y esta crisis. 
Es algo que creo que tendremos 
que aprender todos, pero se po-
día haber evitado,  por lo menos 
los daños personales en gran 
medida lanzando esa alerta a las 
dos del mediodía  con los datos 
que estaban encima de la mesa. 
No se hizo, y en ese momento 
es cuando hay que anticiparse 
y anteponerse a cualquier tema 
político, personal o económi-
co y primar la seguridad de los 
vecinos y eso no se hizo correc-
tamente. Ahora lo importan-
te es ayudar a esas familias y a 
las empresas, rehabilitar todos 
los espacios que se pueda pero 
también tenemos que hacer una 
autocrítica todos y  que cuan-
do se decrete una alerta no co-

meter imprudencias. Y cuando 
esté todo recuperado ver que 
solución le vamos a dar a estas 
zonas inundables porque puede 
volver a suceder en cualquier 
momento. En zona inundable 

y la ley existe y está el Paticova. 
Estuve en varios municipios, en 
un almacén en la zona de Sedaví 
y en el polideportivo y era dan-
tesco. Todo el esfuerzo de déca-
das está arrasado y lo más duro 
para los alcaldes es conocer a 
las personas que han fallecido. 
Con las dos personas de aquí 
estuve hablando 15 días antes, 
es tu gente, son tus vecinos. Un 
alcalde tiene que estar psicoló-
gicamente muy fuerte porque 
somos los que damos la 
cara ante los ciudadanos. 
¿Como están en la actua-
lidad los barrancos en 
el término de Olocau?
En los barrancos nunca se ter-
mina de trabajar. Estamos eli-
minando la caña, hemos puesto 
lonas, ganado y seguimos. Están 
creciendo ya las plantas autóc-
tonas y con la CHJ teníamos 
que empezar a limpiar desde el 
puente que no se ha limpiado en 
30 años y pediremos una auto-
rización para el de Pedralvilla. 
Pero lo más importante al estar 
en el parque natural es que el 
bosque esté en las mejores con-
diciones invirtiendo más dinero. 

do del proyecto del parque rural 
de Emergencias ya se pueden 
empezar las obras. Porque cómo 
sería imaginar esta Calderona 
sin árboles por un incendio. Por 
eso te puedes equivocar pero 
hay que tomar decisiones. El 
parque evitaría una tragedia.
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ANTONIO ROPERO (PSPV), 
alcalde de Olocau

“El parque de 
Emergencias 
evitaría una 
tragedia en la 
Calderona”

P. GUZMÁNOLOCAU  
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VILAMARXANT

Conclou el taller d’ocupació de 
competències administratives

El taller d’ocupació ‘Reforça 
competències administrati-
ves’ impulsat per la Regidoria 
d’Ocupació de l’Ajuntament de 
Vilamarxant i subvencionat per 

de lliurament dels diplomes als 
alumnes que han completat la 
formació.

L’alumnat que ha participat 
en este taller, que es va inau-
gurar el mes de març passat, ha 
tingut l’oportunitat de treballar 
en el mateix ajuntament, donant 
suport en diferents àrees de l’ad-
ministració i la gestió pública 
per a, així, reforçar els coneixe-

ments que han anat adquirint 
a través de la formació i també 
les seues competències profes-
sionals. Este taller se suma a les 
altres edicions que el municipi 
ha anat albergant per a impulsar 
la formació i afavorir la inserció 
laboral de la població.

Per a donar per cloenda al ta-
ller, l’alcalde de Vilamarxant, 
Héctor Troyano, i la regidora a 
càrrec de l’àrea d’Ocupació, Ste-
faniaBurlacu, van acompanyar 
a les persones que han format 
part d’este grup en un moment 
tan esperat per l’alumnat com el 
lliurament de diplomes.

L’Ajuntament de Vilamarxant 
ha emprés el procés de cer-
ca d’un terreny que permeta 
la construcció d’un nou centre 
educatiu. Aquest projecte pretén 
donar resposta i oferir una solu-
ció a la situació que travessen els 
col·legis públics Horta Major i 
La Pea per la demanda de places 
d’educació infantil i primària.

Aquesta notícia arriba després 
de la reunió del mes d’octubre 
passat entre l’Ajuntament i la 
Direcció General d’Infraestruc-
tures Educatives. En aquesta 
trobada, l’alcalde i la regidora 
d’Educació van posar en co-
neixement de la Conselleria 
els problemes que els centres 
de Vilamarxant estaven expe-
rimentant i van sol·licitar que 
s’estudiara la possibilitat per a 
construir un nou.

L’augment d’alumnat en 
aquests centres ha generat greus 
problemes de capacitat a les au-
les, la qual cosa afecta al correcte 
desenvolupament de les activi-
tats docents. A més, atés que la 
tendència de creixement demo-

a l’alça, resulta urgent actuar 
amb rapidesa i tenint en compte 
que aquests problemes que  pa-
teixen continuaran agreujant-se 
si no s’atalla d’arrel la necessitat 
d’augmentar la capacitat i l’ofer-
ta educativa en la localitat.

Una vegada constatada la ne-
cessitat del projecte tant per part 
de la Generalitat com de la co-
munitat educativa, l’Ajuntament 
de Vilamarxant s’ha posat ja en 

ció que albergarà aquest centre, 

tràmits administratius i urba-

“És un projecte molt necessari 
per al futur de Vilamarxant. Que 
estiga damunt de la taula i to-
tes les administracions estiguen 
treballant en el projecte és una 
gran notícia per al nostre poble. 
Esperem poder fer el projecte 
realitat el més prompte possi-

Troyano.

Vilamarxant busca el 
sòl per a la construcció 
del tercer col·legi 

EL CENTRES HORTA MAJOR I LA PEA TENEN 
PROBLEMES DE CAPACITAT A LES AULES

 REDACCIÓVILAMARXANT

La Cavalcada dels 
Reis Mags ompli de 
màgia els carrers

L’IES Les Rodanes 
i l’EPA units per la 
gastronomia

CulturalAgenda

Vilamarxant

DIVENDRES 17 DE GENER
19 HORES. POESIA: OBRA I AUTOR 
ENRIQUE GARCIA TRINIDAD. SEGON 
PIS DE LA CASA DE LA CULTURA. 

DISSABTE 18 I DIUMENGE 19
PRESENTACIÓ DELS REPRESENTANTS 
2024/25 DE LA FALLA EL COLP.

DISSABTE 18 DE GENER
22:30 HORAS. FM SARA LOZANO 
ZARZO.

DIUMENGE 19 DE GENER
17:30 HORAS.  FMI SABINA SANCHIS 
GARCÍA. PAVELLÓ MULTIUSOS. 

DIUMENGE 19 DE GENER
10:30-11:30 HORES. CAIXES NIUS: 
APRÉN A FABRICAR UNA LLAR ALS 
NOSTRES AMICS ALATS. ALBERG 
BASSA BARRETA.

DIVENDRES 24 DE GENER
19 HORES. TALLER D’HISTÒRIA DE 

L’ART: VIDA I OBRA DEL PINTOR 
SANDRO BOTTICELLI. SEGON PIS DE 
LA CASA DE LA CULTURA.

DISSABTE 25 DE GENER
PRESENTACIÒ DELS MÀXIMS 
REPRESENTANTS 2024/25 DE LA 
FALLA EL PILAR PER LA VESPRADA. 
PAVELLÓ MULTIUSOS. 

DIUMENGE 26 DE GENER
10:30-11:30 HORES. EXPLORADORS 

DE LES RODANES: RUTA 
INTERPRETATIVA PER A DESCOBRIR 
ELS SECRETS DEL PNM LES RODANES 
(PORTEU AIGUA I CALÇAT ADEQUAT). 
ALBERG BASSA BARRETA.

DIVENDRES 31 DE GENER
19 HORES. PRESENTACIÓ DEL 
LLIBRE I AUTOR “DINERO PARA 
PRINCIPIANTES” DE L. RANDALL 
WRAY. SEGON PIS DE LA CASA DE LA 
CULTURA. 
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Benaguasil celebrarà Sant 
Antoni del 15 al 19 de gener
Responsables municipals de 
Festes s’han reunit amb el cla-
vari major, Francisco Aparicio,  
per a ultimar el programa d’ac-
tivitats que amb motiu de la fes-
tivitat de Sant Antoni Abat es 
durà a terme del 15 al 19 de ge-
ner. Els actes en honor al patró 
dels animals, arrancaran  amb el 
cant d’albaes per les cases d’an-

a casa de l’actual clavari major.
L’endemà serà el moment de 

traslladar la imatge de Sant An-
toni a casa del primer clavari, en 

bal i la dolçaina i els coets.
Els actes continuaran el dia 

17 amb la missa en honor a sant 
Antoni Abat i la processó.

El dissabte es reprendrà l’acti-

vitat amb el volteig de campanes 
i el tret de 21 salves, i la realit-

en la plaça. A les 17:30 hores els 
clavaris repartiran xocolata i a 
les 20 hores tindrà lloc l’encesa 
de la foguera. La jornada culmi-
narà a les 21 hores amb el sopar 
popular que els clavaris cuina-
ran i que consistirà en gaspatxo 
manxec, dolços i mistela, i amb 
una revetlla popular a la plaça.

Els animals seran protagonis-
tes de la jornada el 19 de gener, 
dia en què a partir de les 12:30 

d’animals a la Plaça.
El programa d’actes culminarà 

a la vesprada amb un correfocs 
pels carrers de la població.

L’Ajuntament construeix 
69 nous nínxols al Cementeri
L’Ajuntament ha executat la  
construcció de 69 nínxols al ce-
menteri municipal. L’obra cons-
ta d’un únic bloc format per 23 
unitats lineals en tres altures. La 
nova construcció se situa en la 
cinquena terrassa del cementeri 
i està formada per nínxols for-
migonats “in situ”.

Des de l’Ajuntament han as-
senyalat que “aquests nínxols 

eren necessaris pel fet que ja 
s’estaven esgotant els existents i 

la possible demanda d’unitats 
d’enterrament ja s’està treba-
llant en una ampliació del recin-
te del Cementeri que contempla 
la construcció de 444 nínxols 
més, el projecte dels quals ja ha 
eixit a licitació”.

La biblioteca tanca 2024 amb 
13.000 visites i 8.828 préstecs
La biblioteca de Benaguasil ha 
tancat 2024 amb 13.262 usuaris, 
la qual cosa suposa un augment 
respecte a l’any anterior en el 
qual va haver-hi 9.700 visites. 
Del total, 3.419 són homes i 
5.741 dones. A més 1.929 xiquets 
i 2.173 xiquetes han fet ús dels 
serveis i recursos oferits.

Pel que fa als préstecs han 
sigut 8.828 els exemplars pres-
tats, mentre que   la sala d’estu-

persones, de les quals 4.998 van 
ser homes i 5.622 dones. També 
es van catalogar 502 llibres nous 
que van incrementar el fons bi-

La biblioteca, que ha rebut 
el premi Maria Moliner pel seu 
projecte d’animació a la lectura,  
compta amb 4.104 socis, dels 
quals 105 es van donar d’alta 
l’any passat. 

CulturalAgenda

Benaguasil

DIJOUS 16 DE GENER
20:30 hores. Trasllat de 
Sant Antoni a ca el Clavari 
Major, acompanyat de 
tabalet i dolçaina, així com 
de “coets de passejà”.

DIVENDRES 17 DE 
GENER
19:30 hores. Missa i 
processó en honor a Sant 
Antoni Abat. En acabar la 
processó, trasllat de Sant 
Antoni a ca el Clavari Major.

DISSABTE 18 DE GENER
13 hores. Gran Volteig de 
les campanes i tir de 21 
salves.
17 a 19:30 hores. Varietat 

de jocs tradicionals, a la 
Plaça Major de la Vila. 
Tornarem a jugar a les 
“cucanyes” i el “pal de la 
gallina”. També tindrem 
umflables i bou mecànic.
17:30h En la Plaça Major 
de la Vila, xocolate i 
panquimao per a mullar.
20 hores. Foguera de Sant 
Antoni Abat, a la Plaça 
Major de la Vila. Al voltant 
de la foguera ens menjarem 
uns cacauets i tramussos.
21 hores.  Sopar popular. 
La Clavaría de Sant Antoni 
tornarà a cuinar per a la 
població unes fantàstiques 
calderes de gaspatxo 
manxec. I per a rematar el 

sopar, que millor que pendre 
una mistela i un dolç.
23 hores. Verbena a la 
Plaça Major de la Vila.

DIUMENGE 19 DE GENER
11:30 hores. Trasllat de 
Sant Antoni Abat, des de 
la casa del 1er Clavari a 
la Plaça Major de la Vila. 
Cavalls, carros i carrosses 
guarnides, acompanyarem 
a Sant Antoni en el seu 
trasllat pels carrers del 
nostre poble.
12:30 hores. Benedicció 
dels animals, a la Plaça 
Major de la Vila.
19 hores. Correfocs pel 
centre de la població.

La Falla Carrer de Llíria ha començat els actes de celebració del seu 75 aniversari. Per aquest motiu el 
mes de desembre passat es van reunir representants d’aquests 75 primers anys d’una de les deu comis-
sions falleres de Benaguasil i van reviure moments especials al llarg d’aquesta etapa. La Falla Carrer de 
Llíria plantà el seu primer monument faller l’any 1950 amb el nom de Falla Calvo Sotelo i Adjacents.

La Falla Carrer de Llíria celebra els seus 75 anys
FOTONOTICIA

L’Ajuntament de Benaguasil ha 

pació ‘Benaguasil Sostenible V’, 
que permetrà la contractació de 
25 persones, entre alumnes i 
personal directiu, administratiu 
i docent, durant un any.

La subvenció de Labora és de 
549.528 euros, a la qual s’unirà 
una aportació municipal, i amb 

taller què dona continuïtat a 
aquest programa que ve desen-
volupant l’Ajuntament en les es-
pecialitats d’obra de paleta i de 
jardineria.

Respecte als requisits l’alum-
nat haurà de ser major de 16 
anys i a més estar en edat de tre-

dants d’ocupació registrades en 
un servei públic d’ocupació, ser 
desocupades o persones ocupa-
des registrades en millora d’ocu-
pació, complir els requisits esta-
blits en la normativa d’aplicació 

per a la formació en alternança 
i complir els requisits establits 
en els articles 75 i 76 del Reial 
decret 659/2023, de 18 de juliol.

Els interessats han de diri-

inscriure’s com a demandants de 
formació en alguna d’aquestes 
àrees: EOCB0208 Operacions 
auxiliars d’obra de paleta de fà-
briques i cobertes; EOCB0108 
Fàbriques d’obra de paleta; 
AGAO0108 Activitats auxiliars 
en vivers, jardins i centres de 
jardineria o AGAO0208 Ins-

tal·lació i manteniment de jar-

Per altra banda, l’Ajuntament 
ha celebrat amb la presència 
de l’alcalde Ximo Segarra, i de 
la regidora Ana Aleixandre, la 
clausura del Taller d’Ocupació 
‘Benaguasil Sostenible IV’ en el 
qual s’han format durant un any, 
20 persones desocupades en les 
especialitats de jardineria i obra 

de professionalitat de cada espe-
cialitat a l’alumnat.

Un nou taller d’ocupació donarà  
treball un any a 25 veïns aturats 

BENAGUASIL INICIARÀ UN NOU TALLER D’OCUPACIÓ.

REDACCIÓBENAGUASIL   
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Benissanó instal·larà deu cámares 
de seguretat en cinc punts 

L’Ajuntament de Benissanó ins-
tal·larà 10 càmeres de seguretat 
en cinc punts del municipi desti-
nades a augmentar la seguretat 

Les càmeres, d’última genera-
ció, posseïxen lectors de matrí-
cula i una gran resolució en la 

En concret, els punts on s’ins-
tal·laran les deu càmeres són: 
els accessos a Benissanó per 
Llíria, Benaguasil i La Pobla (en 
l’entorn del col·legi), la zona de 
la Cooperativa i la zona del ma-

En el contracte amb l’empre-
sa SOLFIX ENGINEERING, SL 

també està contemplat el man-
teniment d’aquestes càmeres de 

Des del govern municipal de 
Benissanó han manifestat que 
amb aquesta implantació de 
càmeres es pretén dotar d’una 
major seguretat i vigilància al 
municipi amb un element com 
aquest que puga exercir com a 
component dissuasiu, així com 
també afavorir la tasca de la po-
licia local quant a la vigilància i 
control del trànsit rodat al mu-

La inversió municipal en 
aquests nous dispositius de se-

L’Ajuntament de Benissanó ini-
ciarà pròximament les obres de 
reforma i condicionament del 
‘Parc de Llopis’ després de l’ad-

a l’empresa Savia Proyectos y 

Les obres consistiran en la 
substitució de totes les instal·la-
cions infantils, el mobiliari urbà 

teixa actuació, també s’actuarà 
amb la construcció d’una nova 
protecció perimetral del recinte 
i l’adequació d’accessibilitat al 

men part del Pla d’inversions de 
la Diputació de València que su-

L’alcaldessa de Benissanó, 
Amparo Navarro, ha recordat 
que és un projecte compromés 
per aquest govern municipal en 

el programa electoral atenent les 
demandes de les mares i pares 
que diàriament acudeixen a este 

obres estiguen acabades Benis-

sanó comptarà amb un parc to-
talment remodelat, modern, se-
gur i adaptat a les necessitats de 
totes les famílies que diàriament 

Adjudicades les obres 
del ‘Parc de Llopis’

BENISSANÓ

PARC DE LLOPIS DE BENISSANÓ.

La actualización de los datos 
de contacto de los usuarios es 
imprescindible para poder con-
tactar en caso de incidencias del 

Tanto si se trata de una avería, 
una fuga o una simple alerta de 
bajada de presión, el personal 
de Aqualia podrá contactar fácil-

El responsable de Aqualia en 
Llíria, Vicente Crespo, recuerda 
que la empresa dispone de cana-

gratuitos, para realizar las ges-
tiones y trámites relacionados 

el inicio de la pandemia Aqualia 
adoptó un plan de contingencia 
que incluyó el fomento del uso 
de canales telemáticos de aten-
ción al cliente, agrupados bajo 

la denominación Aqualia Con-
tact
digitales, complementarios a la 

cinas, incluye muchas ventajas 
para los ciudadanos, evitando 
desplazamientos (y las emisio-

opción de consumo responsable 
y sostenible, que contribuye al 
cuidado del medio ambiente”, 

Aqualia Contact: incluye el 
Centro de Atención al Cliente 
(CAC), con teléfonos gratuitos 
de averías y atención al cliente, 
la Virtual, o, la aplicación mó-
vil gratuita de Aqualia (Aqualia 

de la aplicación, disponible en 
Google Play y App Store, se pue-
den realizar todas las gestiones 

relacionadas con el contrato 

dispone de una vía directa para 
consultar la factura o comunicar 

En caso de avería y cortes de 
agua, los ciudadanos que estén 
dados de alta en la App y que 

de alerta, y para los que no lo 
estén o no tengan activadas las 

al número de teléfono móvil que 

Es importante tener activo al 
menos uno de estos dos canales 
de comunicación, ya sea usando 
la App o bien activando el servi-
cio de SMS facilitando su núme-
ro de teléfono móvil de manera 

muy sencilla a través del teléfo-
no gratuito 900.81.40.81

El aviso, por un canal u otro, 
se activa automáticamente en 
aquellos usuarios residentes 
en la zona afectada por el corte 
temporal de suministro, ya sea 
este causado por una avería o 
por unas obras de mantenimien-
to en la red municipal de agua 
y que hayan cumplido con el 
requisito de haber facilitado su 

bién se les avisará de la resolu-
ción de la incidencia cuando ésta 
quede cerrada, informando al 
usuario del restablecimiento de 
su suministro si éste ha sido sus-

tener los datos de contacto ac-

En el caso de detección de 
fugas, Aqualia avisa al usuario 
afectado a través de teléfono o 
correo electrónico, por lo que 
Vicente Crespo señala que, ade-
más del teléfono móvil, también 
es importante disponer de todos 

lar del contrato debe ser la pro-
pietaria/titular de la vivienda 
o el inquilino autorizado por la 

han detectado diversas situacio-
nes irregulares, como por ejem-
plo aquellas en las que el titular 
del contrato es una persona ya 
fallecida, o en las que consta 
como titular el anterior dueño 
de una vivienda en la que ya no 

personas que deben corregir o 
completar datos personales del 
contrato (nombre, CIF, etc) la 
gestión es completamente gra-

De esta manera, la compañía 
desea mejorar el servicio presta-
do a todos los vecinos de Llíria, 
ampliando sus canales de con-
tacto y con ello sus horarios de 
atención, poniendo a su disposi-
ción diferentes formas de reali-
zar sus gestiones para que cada 
cual elija la que mejor se adapte 

En el marco de una estrategia 
de digitalización de los servicios 
de gestión de agua urbana, la 
empresa Aqualia desarrolla me-
joras para continuar avanzando 
hacia una mayor sostenibilidad 
y el cumplimiento con los Ob-
jetivos de Desarrollo Sostenible 

Aqualia solicita a los usuarios de 
Llíria que actualicen sus datos 
LOS CANALES DIGITALES SON LA VÍA MÁS EFICIENTE Y 
SOSTENIBLE PARA REALIZAR LOS TRÁMITES DEL SERVICIO

REDACCIÓLLÍRIA  
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SERRRA

El Ayuntamiento de Serra ha 
iniciado las obras de restaura-
ción de la ermita de Sant Josep y 

catalogado como Bien de Rele-
vancia Local. 

Los trabajos, que empezaron 
el pasado mes de diciembre y se 

semanas, buscan consolidar la 

del siglo XIX.
Las obras, por valor de 60.000 

euros en esta primera fase de in-
tervención, prevén consolidar 
la cimentación del muro oeste 

mediante inyecciones resinosas 
en su base, la reparación del te-
jado, reparación de rendijas y de 

La ermita de Sant Josep y la 
Cruz es una construcción de 
1894 que a la cumbre de un to-
zal corona el singular calvario, 
construido también al siglo XIX, 
un paseo de inigualables cami-
nos y vistas sobre muros de pie-
dra en seco.

El Ayuntamiento de Serra 
continúa con la recuperación 
del patrimonio monumental de 
la localidad que cuenta con bie-
nes de interés cultural como las 

torres y el castillo y también di-
ferentes bienes de relevancia lo-
cal como por ejemplo la ermita, 
el calvario o la iglesia del siglo 
XVIII.

Para la alcaldesa Alicia Tusón 
la restauración de la ermita “es 
un compromiso adquirido con 
la ciudadanía y que sufragamos 
con fondos propios. Recupera-

-
co para que todos podamos dis-
frutarlo”. Tusón ha recordado 

la parroquia que ha facilitado 
mucho las cosas”.

Restauran la ermita del siglo XIX

LA PRIMERA FASE DE LAS OBRAS TIENE UN PRESUPUESTO DE 
60.000 EUROS FINANCIADO CON FONDOS MUNICIPALES

REDACCIÓSERRRA

Carlos Archiles gana en las bodas 
de Oro de la Subida al Garbí 

La Subida al Garbí ha cumplido 
medio siglo y en esta edición ha 
coronado a los campeones en 
cada una de las dos competicio-
nes: la Copa de España de Mon-
taña, como en el Campeonato de 
Montaña de la Comunitat.

La competición constó de las 
cuatro mangas sin incidencias.   

-
nense Carlos Archiles con un 
prototipo monoplaza Norma 
M20F y con motor Honda logró 

-
cación absoluta, así como en el 
Campeonato de la Comunidad 
Valenciana, y en su Grupo de 
Monoplazas, como en la Copa de 
España de Montaña, y en su co-
rrespondiente Categoría 2.

En segunda posición del cam-
peonato autonómico, y primero 
de la Categoría 3 de la Copa de 
España era para otro castello-

de otro prototipo monopla-
za, en este caso con motor de 
moto, el BRC B-49, quién que-
daba a 4 segundos y medio del 
ganador absoluto de la prueba. 
En tercera posición absoluta de 

Categoría 1 de la Copa de Es-
paña de Montaña, y primero de 
Turismos del autonómico, que-
dó el valenciano Toni Ariete a 
bordo del Citroën C3 WRC, pro-
veniente del Mundial de Rallyes, 
seguido por otro valenciano con 
otro turismo del Mundial de Ra-
llyes, el Peugeot 206 WRC pilo-
tado por Luis Flores.

La entrega de Trofeos contó 
con el presidente de la Federa-
ción Española de Automovilis-
mo, Manuel Aviñó, y de la alcal-
desa Alicia Tusón, y la concejala 
de Deportes, Inma Bartual.

La UE acerca a los jóvenes de 
Serra, Bétera, Náquera a Europa

Un  total de 110 jóvenes de Bé-

participar en REJUV-EU, el pro-
yecto de la Unión Europea con el 
que se pretende fomentar, tanto 
a nivel local como europeo, la 
participación activa en la vida 
social y política de jóvenes de 
entre 15 y 18 años y proporcio-
narles un conocimiento profun-
do sobre la UE. 

El proyecto tiene un presu-
puesto total de 37.540 euros con 

-
grama de jornadas  en los tres 

-
rante el primer trimestre deeste 
año. La segunda actividad, se 

sobre ‘Innovación y municipios’, 
han avanzado desde el consisto-
rio.

VÍDEO
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REDACCIÓLORIGUILLA LORIGUILLA

La alcaldesa propone un lazo 
de confraternidad con Sanlúcar

En reconocimiento a la solidari-
dad y el apoyo mostrado por los 
vecinos de Sanlúcar de Barra-
meda hacia las familias valen-
cianas afectadas por la dana, la 
alcaldesa de Loriguilla, Montse 
Cervera, ha propuesto formal-
mente la creación de un lazo 
de confraternidad entre ambos 
municipios. Desde los primeros 
días, Sanlúcar de Barrameda ha 
destacado por su compromiso 

movilizando a sus vecinos, es-
cuelas e instituciones locales 
para ofrecer recursos y ayuda 
a quienes más lo necesitaban. 
Este gesto de solidaridad no ha 
pasado desapercibido y ha gene-
rado un sentimiento de gratitud 

en la comunidad de Loriguilla. 
“En momentos de adversidad, 
es esencial que los pueblos se 
unan y se apoyen mutuamente. 
Hemos sido testigos de cómo 
Sanlúcar de Barrameda ha de-
mostrado una solidaridad ex-
traordinaria, y eso merece ser 
reconocido y celebrado,” ha ma-
nifestado la alcaldesa.

La propuesta de confraterni-
dad busca fortalecer los lazos de 
cooperación entre los dos muni-
cipios. Este lazo no solo permi-
tirá compartir recursos y expe-
riencias, sino también fomentar 
iniciativas que refuercen el apo-
yo mutuo, tanto en situaciones 
de crisis como en el día a día de 
sus comunidades.

El Ayuntamiento de Loriguilla 
ha acogido la reunión de coor-
dinación en la que ha participa-
do la alcaldesa Montse Cervera, 
junto a representantes de la 
Unidad Militar de Emergencias 
(UME) y la empresa adjudica-
taria de Conselleria de Infraes-
tructuras para la reconstrucción 
de los puentes afectados por la 
Dana del pasado 29 de octubre.

El objetivo del encuentro fue 
organizar los trabajos para la 
instalación de un puente pro-
visional, facilitado por el Ejér-
cito, que permitirá restablecer 
el acceso entre el casco urbano, 
la zona agrícola de La Loma y 
la estación de Renfe, mientras 

el barranco de Pozalet.
El puente provisional será 

instalado por la UME y estará 
operativo durante el tiempo que 
dure la reconstrucción de los dos 
puentes destruidos por la dana. 
La Conselleria de Infraestructu-
ras colaborará con la obra civil 
necesaria para la instalación de 
esta solución temporal. La ges-
tión para esta actuación ha sido 
posible gracias a las reuniones 
previas mantenidas por la alcal-
desa con la Conselleria de In-
fraestructuras, la Confederación 

con la división de pontoneros de 
la UME a través del Ministerio 
de Defensa.

Cervera ha expresado su agra-
decimiento tanto a la Conselle-
ria de Infraestructuras como al 
Ministerio de Defensa por su 
rápida respuesta compromiso 
con las necesidades del muni-
cipio. “Estoy convencida de que 
el interés que están mostrando 
las administraciones en nuestro 
municipio tendrá como resulta-
do unas infraestructuras en el 
barranco de Pozalet que evita-
rán daños ante futuras danas”, 
ha señalado la alcaldesa.

Además, la empresa adjudica-

participado en la reunión para 
coordinarlos trabajos y garan-

entre la instalación del puente 
provisional y la reconstrucción 
de los puentes permanentes.

El próximo paso será una 

avanzar en la solicitud presen-
tada por el consistorio de Lori-
guilla, que busca garantizar la 
seguridad y funcionalidad de las 
infraestructuras del barranco de 
Pozalet.

La UME instalará el 
puente provisional a 
La Loma y Renfe
ESTARÁ OPERATIVO EL TIEMPO QUE 
DURE LA RECONSTUCCIÓN DE LOS DOS 
PUENTES DE LORIGUILLA DESTRUIDOS

El equipo de gobierno de Loriguilla, con la alcaldesa Montse Cervera a la cabeza, y representantes de la 
comisión fallera de Loriguilla se han desplazado hasta Utiel para acompañar a Natalia Pardo Martínez, 
vecina del municipio y nueva Fallera Mayor de la localidad de Utiel. La jornada estuvo llena de emoción, 
música, pasacalles y destacó por el recibimiento y acogida de los utielanos a la delegación de Loriguilla 
en un día especial para una de sus vecinas.

Natalia Pardo, proclamada fallera mayor de Utiel 
FOTONOTICIA

VISITA A LA  ZONA DE AUTORIDADES Y TÉCNICOS.

La San Silvestre dona 400 
euros a los perros de la Dana
El Ayuntamiento de Loriguilla 
ha hecho entrega de las dona-
ciones recogidas durante la San 
Silvestre y de aquellas personas 
que lo han realizado de forma 
altruista a través de los servi-
cios sociales del ayuntamiento 
a Mahican, una asociación sin 
ánimo de lucro que ha rescata-
do, cuidado y colocado en fa-
milias de acogida a más de 300 

perros afectados por la dana. 
La mayoría de ellos estaban en 
naves o empresas anegadas, que 
los tenían en campas al aire libre 
o de viviendas destruidas por la 
riada. Los 433 euros recaudados 
se destinarán a la compra de ali-
mentos o tratamientos veterina-
rios que ayudarán a Mahican a 
continuar con su labor en el cui-
dado de los animales.
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CASINOS

Nou taller d’ocupació 
de creació i publicació 
de pàgines web
L’Ajuntament de Casinos, per 
quart any consecutiu, ha sigut 

-

-
rats interessats en participar 

GALERIA 
FOTOS I VIDEO
INAGURACIÓN

VÍDEO

FOTOS

-

-

consistorio va a destinar a inver-

-
-

dronadas en Casinos, tanto en 
-
-

-
-

pistas de tenis con revestimiento 

-

-

-

-

-
je que tiene un presupuesto de 

proyecto que menos puntos ha 

-

-
yectos que han obtenido un ma-

La mejora del polideportivo municipal es el proyecto 
más votado dentro del plan de inversiones para 2025

-

-

-

-

-
-

-
do un programa de actividades 

también a un buen número de 
-

-

-

tenido un recuerdo para todos 
-
-
-

REDACCIÓCASINOS  

LA FERIA DEL DULCE ARTESANO HA CELEBRADO SU 25 ANIVERSARIO CON ÉXITO DE 
PÚBLICO Y CON UN AMPLIO PROGRAMA DE ACTIVIDADES PARALELAS

Los turrones artesanos de Casinos 
vuelven a triunfar esta Navidad
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MARINES

La biblioteca de Marines pone 
en marcha ‘Lecturas para llevar’
El Ayuntamiento de Marines, 
en concreto la Agencia de Lec- inscrito en la Agencia de Lec-

“El Ayuntamiento de Marines 
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REDACCIÓMARINES  

Marines elige el tema de películas 
para su monumento fallero

A lo largo de la jornada del 

El Ayuntamiento de Marines Marines pone en marcha 
‘Una cita con la alcaldesa’

MARINES

LOLA CELDA EN SU DESPACHO DEL AYUNTAMIENTO.

Los centros escolares estrenan espacios de ocio
FOTONOTICIA
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La Mancomunitat atiende a 600 
personas que buscan empleo

CAMP DE TÚRIA

ACTUALITAT COMARCAL         

La Mancomunidad Camp de 
Túria, a través del Pacto Camp 
de Túria, está trabajando en la 
organización del Foro de Ocu-
pación Labora en Ruta de la co-
marca que se celebrará el 12 de 
febrero en Llíria. Una mañana 
dedicada a la busca de ocupa-
ción donde habrán entrevistas 
con las empresas en directo, 
charlas sobre distintas temáticas 
y talleres prácticos.

Llíria acogerá la jornada que 

Multiusos situado en la Avenida 
Pla de l’Arc de 9 a 14 horas de 
manera presencial. 

Hay la posibilidad que la jor-
nada se alargue por la tarde de 
manera en línea con entrevistas 
telemáticas con empresas. Si 
se produjera esa necesidad, la 
Mancomunidad Camp de Túria 

habilitaría un espacio con or-
denadores y apoyo técnico para 
ayudar a las personas al hecho 
que puedan realizar las entrevis-
tas con garantías.

“Desde la Mancomunidad 
Camp de Túria queremos que 
todos los vecinos de la comarca 
conozcan esta feria que puede 
abrirles muchas puertas labo-
rales. Animo en toda la pobla-
ción a que conozca el programa 
y las ofertas y puedan optar a 
ellas para que la contratación de 
personas sea un éxito y por tan-
to habremos conseguido nues-
tro objetivo, que no es otro que 
mejorar la empleabilidad en la 
comarca”, ha explicado la pre-
sidenta de la Mancomunidad 
Camp de Túria, Amparo Nava-
rro.

Para poder participar en el 

acontecimiento, gratuito, es ne-
cesaria la inscripción en la pági-
na web habilitada para el foro. 
Aunque ya está abierta la web 
www.lliria.laboraenruta.es to-
davía no es posible inscribirse 
ni conocer la programación ni 
las empresas que van a ofrecer 
puestos de trabajo. En los próxi-
mos días se habilitará toda la 
información y se abrirán las ins-
cripciones.

El objetivo de este Foro de 
Ocupación es poder ofrecer a la 
ciudadanía de Camp de Túria 
ofertas de ocupación de las em-
presas de la comarca, conocer 
los servicios que se prestan de 
manera gratuita tanto en Labora 
como desde la Mancomunidad 
Camp de Túria y ayudar a me-
jorar la empleabilidad en la co-
marca.

El Foro de Ocupación Labora en 
Ruta llega el 12 de febrero a Llíria

LA JORNADA ESTÁ DESTINADA A LA BÚSQUEDA DE EMPLEO CON 
ENTREVISTAS INDIVIDUALES CON LAS EMPRESAS EN DIRECTO

Más de 50 emprendedores utilizan 
los servicios del Pacte en el 2024 
La Mancomunitat Camp de Tú-
ria, a través del personal del Pac-
te Camp de Túria que se centra 
exclusivamente en la empresa y 
el emprendimiento, ha atendi-
do durante el último año a 56 
nuevos emprendedores y em-
prendedoras residentes en la 
comarca de Camp de Túria. De 
esta forma, se cubren las necesi-
dades tanto de las personas que 
ya han montado su empresa o 
como aquellas que tienen una 
idea de negocio y quieren poner-
la en práctica. 

Además, el área de empresa 
ha realizado 16 informes de via-
bilidad. Esto es un documento 
escrito que cada emprendedor/a 
necesita con el objetivo de plani-

los aspectos más importantes 
del negocio desde la idea hasta 
los relativos a la puesta en mar-
cha de la empresa.

Durante los doce meses ante-
riores, el personal técnico de la 
Mancomunitat Camp de Túria 
también ha mentorizado 28 ne-
gocios. La mentorización es el 
punto de vista externo que pue-
de ayudar a detectar fortalezas y 
debilidades de los negocios.

También se ha ayudado a las 
empresas en temas relacionados 
con las subvenciones y ayudas 
que convocan las distintas admi-
nistraciones públicas. En 2024, 
se trabajó con 32 empresas de 
Camp de Túria y 10 más atendi-

das por consultas relacionadas 
con la DANA. El pasado mes 
de noviembre se puso en mar-
cha un Call Center especial para 
atender a las empresas afectadas 
por la DANA.

Otro de los servicios que se 
ofrecen es la Transmisión de 
Empresas. Esto es, negocios cu-
yos responsables están a punto 
de la jubilación y no tienen a 
nadie para continuar con ellos 
se les busca emprendedores que 
quieran continuar con el nego-
cio. De esta forma, dos negocios 
han continuado abiertos gracias 
a este servicio.

Por último, el Punto de Aten-
ción al Emprendimiento (PAE) 
ofrece la posibilidad de realizar 
trámites sencillos y gratuitos 
gracias al Ministerio de Indus-

-
les del año pasado se acerca a los 
municipios de la comarca para 
ofrecer el servicio de manera 
más directa. En 2024, se realiza-
ron 6 altas en el Punto PAE.

El Pacte Camp de Túria es un 

GVA-LABORA y el Ministerio 
de Trabajo y Economía Social. 
En él participan los sindicatos 
UGT-PV y CCOO-PV y la CEV 
(Confederación empresarial de 
la Comunidad Valenciana) que 
desarrolla la Mancomunidad 
Camp de Túria desde 2016 y que 
busca mejorar la empleabilidad 
en la comarca.

La Mancomunitat Camp de Tú-
ria ha atendido a través del Pac-
te Camp de Túria a 670 personas  
-433 mujeres y 237 hombres- en 
búsqueda activa de empleo. Ade-
más, las técnicas de orientación 
han realizado en los distintos 
municipios de la comarca en los 
últimos doce meses 13 sesiones 
grupales que han contado con 
una participación de 189 desem-
pleados. 
En este sentido y dentro del tra-
bajo que desarrolla el área de 
orientación también se ha ayu-
dado a tramitar 10 acreditacio-
nes de competencias y se han 
impartido distintas jornadas 
de información al empleo. Los 

talleres de empleo de l’Eliana, 
Vilamarxant, La Pobla de Vall-
bona, Loriguilla y Casinos han 
contado con sesiones de las téc-
nicas de orientación de la Man-
comunitat Camp de Túria.
La Escuela de Adultos de Ri-
ba-roja y el alumnado que asiste 
a los Programas de Formación 

han contado con este recurso 
durante el curso pasado.
Unas acciones que se comple-
mentan con la gestión del por-
tal de Empleo y Empresa de la 
Mancomunitat Camp de Túria 
en el que se publican ofertas de 
empleo y se da la oportunidad de 
postularse a las mismas. 

La Mancomunitat Camp de Tú-
ria, a través del Pacte Camp de 
Túria pone el foco de sus actua-
ciones en el empleo y la empresa 
de la comarca. Así, entre otras 
herramientas y servicios que 
se ponen de manera gratuita a 
disposición de la ciudadanía, el 
Portal de Empleo y Empresa se 
consolida año tras año.

En 2024, el Portal de Empleo 
y Empresa contabilizó 1.256 
nuevas personas demandantes 
de empleo; 769 mujeres y 487 

hombres. En los doce meses del 
año que acabamos de cerrar se 
gestionaron 236 ofertas de em-
pleo y de ellas se contrataron a 
71 personas.
En cifras generales, el Portal ha 
sumado 53 empresas nuevas que 
utilizan esta herramienta para 
cubrir sus vacantes de empleo. 
De esta forma y en números 
generales, la cifra total de per-
sonas demandantes registradas 
asciende a 8.548 y existen 535 
entidades que han ofertado y 

ofertan puestos de trabajo.
Si estás buscando empleo o quie-
res mejorar el que tienes puedes 
visitar la página web https://
gestionandote.com/agencia/
campdeturia y ahí encontrarás 
toda la información que necesi-
tas. Pero si además quieres que 
te ayudemos de manera perso-
nalizada, las técnicas de Orien-
tación y Empleo del Pacto te 
atenderán encantadas. Puedes 
contactar en los números de te-
léfono 664533570 y 664533641.

El Pacte Camp de Túria cierra el año con más de  
8.000 inscritos en el portal de empleo y empresa
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Rescatado tras pasar varias horas en 
un agujero al que cayó en un barranco
Agentes de la Guardia Civil 
han rescatado a un hombre de 
39 años que cayó en un aguje-
ro oculto por la vegetación en 
Riba-roja y donde permanecía 
desde el día anterior en posición 
fetal para conservar la tempera-
tura corporal. Los hechos ocu-
rrieron a principios de este mes, 
según la Guardia Civil. El hom-
bre, tras sufrir la caída el día an-
terior, permaneció varias horas 
en postura fetal para protegerse 
del frío.

Agentes de la Guardia Civil 
que prestaban servicio de se-
guridad ciudadana escucharon 
gritos de auxilio en un barranco 
próximo al río Turia.

Una vez pudieron localizar el 
lugar aproximado, los cuatro 
componentes de la patrulla des-
cendieron por una zona rocosa 
con pendiente elevada, siempre 
guiándose por la voz, al no tener 
contacto visual con el hombre. 
La búsqueda continuó abrién-
dose paso entre la maleza, has-
ta que lograron encontrar una 
mano.

La víctima se encontraba en 
una cavidad profunda oculta por 
la maleza por lo que era imposi-
ble que saliera por sus propios 
medios. Los agentes hicieron 
una cadena humana y, tras va-
rios intentos, lograron sacarlo 
del agujero y trasladarlo a una 
zona segura.

Una vez fuera del barranco, se 
le proporcionó asistencia sanita-
ria, agua y ropa de abrigo ya que 
tenía el tronco superior al des-
cubierto. Se pudo observar que 
el auxiliado presentaba heridas 
en la cara y el cuerpo, así como 
síntomas de hipotermia y deshi-
dratación. Además, parecía es-
tar desorientado.

La víctima relató a sus resca-
tadores que por la tarde del día 
anterior salió a dar un paseo. 
Tras desorientarse, cayó a la 
cavidad donde fue encontrado 
y trasladado al centro de salud. 
Tras realizar gestiones se pudo 
contactar con la madre del res-
catado, que acudió al lugar. En 
agradecimiento, la familia en-
tregó de una placa a los agentes.

Excarcelan a un 
conductor en un 
accidente en la 
carretera CV-380 

Efectivos del Consorcio Provin-
cial de Bomberos han actuado 
en un accidente registrado el 
14 de enero en la carretera CV-
380 a la altura del municipio de 
Vilamarxant. En el siniestro se 
vieron implicados dos turismos 
que colisionaron. Como conse-
cuencia del choque  resultaron 
heridos varios ocupantes. Los 
bomberos del parque de l’Eliana 
que se desplazaron hasta el lu-
gar de los hechos se vieron obli-
gados a excarcelar  a uno de los 
ocupantes que quedó atrapado 
en el vehículo. Esta víctima fue 
transferida a medios sanitarios 
que se encargaron de atenderle.

FOTONOTICIA

La Diputación de València estu-
diará como ayudar en los mu-
nicipios de Camp de Túria que 

fondo de 100 millones destina-
dos por la Fundación Amancio 
Ortega para las localidades de la 

-
cadas por la Dana del pasado 29 
de octubre. Es la principal con-
clusión de la reunión que han 
mantenido el presidente de la 
corporación provincial, Vicent 
Mompó, y la vicepresidenta se-
gunda, Reme Mazzolari, con la 
alcaldesa de Loriguilla, Mont-
serrat Cervera; el alcalde de Ri-
ba-roja de Túria, Robert Raga; y 
el alcalde de Vilamarxant, Héc-
tor Troyano y el teniente alcalde 
de este municipio, Xavier Jorge.

Estos pueblos, que se han 
quedado fuera de las ayudas, 
habían solicitado una reunión 
con la Diputación puesto que es 
la encargada de colaborar con la 
Fundación Amancio Ortega para 
agilizar la entrega del fondo. En 
todo caso, ha explicado Mompó, 
“se atenderá el resto de ayunta-
mientos que han expresado su 
malestar” y “buscaremos fór-
mulas para ayudar en los mu-
nicipios que están dentro de los 
criterios establecidos”. 

La Fundación establece tres 

niveles de ayuda por persona, 
en función de la gravedad de 
la situación, de 3.000, 6.000 y 
10.000 euros, y tres líneas: las 
ayudas por daños en la vivienda 
habitual, mobiliario, enseres y/o 
electrodomésticos, por daños en 
vehículos necesarios para el tra-
bajo, y la tercera línea se trata 
de ayudas por la pérdida de la 
fuente de ingresos. Cada ayun-
tamiento tramita estas ayudas 

La Diputación facilitó a la 
Fundación un primer listado de 
municipios más afectados que se 
había elaborado en el CECOPI y 
a través del satélite Copernicus. 
Un listado, después ampliado, 
que en el momento que se envió 
no recogía a los tres municipios 
de Camp de Túria y otras locali-
dades que después sí que fueron 
incluidas.

Por esta razón, en previsión 
que esto pudiera ocurrir, la cor-
poración provincial recomendó 
a la Fundación que se reservaran 
10 millones de euros por si había 
que responder a las necesidades 
otros municipios. Sin embargo, 
ha sido la Fundación quien ha 
establecido un reparto con sus 
propios criterios.

Los alcaldes de la comarca han 
señalado que “la Diputación tie-
ne que solucionar el problema 
que ha generado y hacer lo que 
sea necesario para incluirnos en 
el listado, porque nuestros veci-
nos tienen el mismo derecho que 
el resto. No es de recibo que mu-
nicipios con menor afectación 
que los nuestros estén incluidos, 
y nosotros nos quedemos fuera. 
No queremos ser más que nadie, 
pero tampoco menos que nadie. 
Es una cuestión de justicia”.

Riba-roja, Vilamarxant 
y Loriguilla, sin ayudas 
de Amancio Ortega
LA DIPUTACIÓN ESTUDIARÁ COMO 
AYUDAR A ESTOS MUNICIPIOS

REDACCIÓCAMP DE TÚRIA  

A prisión 4 detenidos por cultivar 
extensas plantaciones de cannabis 
Agentes de la Policía Nacional 
han desmantelado un grup cri-
minal dedicado al cultivo de ex-
tensas plantaciones de cannabis 
en Llíria, Albalat dels Sorells  y 
Cuenca y han detenido a nue-
ve personas, de las que cuatro 
han ingresado en prisión. A los 
detenidos -siete hombres y dos 
mujeres de origen albanés y ru-
mano, de entre 26 y 41 años, se 

drogas, defraudación de sumi-

nistro eléctrico y pertenencia a 
grupo criminal. En una urbani-
zación de Riba-roja los agentes 
dieron con una plantación en 
preparación.

Entre los efectos intervenidos 
se encuentran 1.065 plantas de 
cannabis, documentación de 
envío de cantidades de dinero, 
contratos de arrendamiento, 
14 teléfonos móviles, 169 focos 
LED, 77 ventiladores, siete aires 
acondicionados y 51 luces vapor.

CAMP DE TÚRIA
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L’arribada dels Reis d’Orient a 
la comarca ha posat el fermall a 
les celebracions de les festes de 
Nadal de 2024 i a l’arribada del 
nou any als municipis de Camp 
de Túria. A Llíria, l’Eliana, Ri-
ba-roja de Túria, Bétera o Vila-
marxant, unes espectaculars ca-
valcades amb Melcior, Gaspar i 
Baltasar van recórrer els princi-
pals carrers, places i parròquies 
de la localitat per a complir els 
desitjos dels més xicotets. A 
Benaguasil, una ampli mercat 
nadalenc amb llocs de produc-
tes artesans i gastronòmics, ta-
llers i exhibicions va posar la 
nota de color els dies previs. La 
Sant Silvestre, coincidint amb 
la celebració del cap d’any, ha 
sigut una altra de les cites clàs-
siques a la majoria dels munici-
pis. Moltes d’elles han tingut un 
caràcter festiu i solidari, amb la 
recaptació de fons o aliments, a 
favor de diferents causes i asso-
ciacions. Veïns de totes les edats 
no han dubtat a acomiadar l’any 
disfressats i fent esport per una 
bona causa. En el cas de Lori-
guilla, les donacions han anat 
destinades als animals afectats 
per la Dana del passat mes d’oc-
tubre. Tampoc han faltat les ce-
lebracions amb motiu de la Nit 
de Cap d’Any perquè els veïns 
pogueren acomiadar 2024 des-
prés de complir amb la tradició 
de 12 raïm al carrer, com la gran 
festa que es va viure a la plaça de 
l’Ajuntament de Riba-roja.

GENER  2025  29ACTUALITAT COMARCAL         
anys

REIS D’ORIENT A LLÍRIA

Nadal 2024: Reis 
d’Orient, mercats 
nadalencs i Sant 
Silvestre solidària

FOTOGALERIA

L’ELIANA.

CASINOS.

SAN ANTONIO DE BENAGÉBER.
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EL CLUB EDETÀ ESTRENA PATROCINADOR AQUESTA TEMPORADA DE LA MÀ DE REDI, 
L’EMPRESA DE FIBRA ÒPTICA, MÒBIL I TELEVISIÓ QUE HA OBERT LA SEUA SEU A LLÍRIA
REDACCIÓ |  El Balonmano Llí-
ria ha celebrat la presentació de 
tots els seus equips tant masculins 
como femenins -prebenjamí, ben-
jamí, aleví, infantil, cadet, júnior 
i sènior- que estan competint en 
les diferents categories en aquesta 
nova temporada coincidint amb les 
vacances de Nadal.

Després de l’esdeveniment que 
va tindre lloc el passat 21 de des-
embre al pavelló municipal de Pla 
de l’Arc de Llíria davant nombro-

nior va disputar el seu partit de lli-
ga contra El Pilar. Els locals no van 
poder superar al seu rival malgrat 
que van completar un bon partit.

El club Balonmano Llíria estrena 

aquesta temporada nou patrocina-
dor principal, Redi, l’empresa de 

ha obert la seua seu a Llíria. Els 
representants de l’empresa van 
acompanyar els esportistes al llarg 
de tota la jornada. 

El públic que va omplir les gra-
deries del pavelló municipal va po-
der participar a més en el sorteig 
de múltiples regals a càrrec dels 
patrocinadors i d’un patinet que va 
sortejar Redi entre els assistents.

La presentació va comptar amb 
la presència de l’alcalde de Llíria, 
Joanma Miguel, i del regidor d’Es-
ports, Nico Marco. 

El regidor socialista va donar, a 
través d’InfoTúria,  l’enhorabona 

als jugadors, entrenadors i direc-
tius del club Balonmano Llíria “pel 
treball i l’esforç que fan  per a dur 
endavant el club” i també als pares 
dels jugadors “per triar aquest club 

em consta, ja que els conec des de 
fa més d’una dècada, que els seus 
responsables fan de veritat eixe 
treball amb els valors que posa 
en els cartells: companyonia, so-
lidaritat, esforç i lleialtat. No sols 
son importants els temes tècnics, 
també els valors que transmeten 
als joves a través de la pràctica es-
portiva”. 

I a nivell esportiu, el regidor 
d’Esport ha reconegut que “té molt 
de mèrit que en un poble de tan 

sols 25.000 habitants tinguen un 
equip sènior d’handbol competint 
en categoria nacional”.

Per la seua part, el tècnic del pri-
mer equip ha aconseguit la medalla 
de bronze al campionat d’Espanya 
amb la selecció valenciana mascu-
lina en categoria cadet.

FUTBOL FEMENÍ

Posada de 
llarg del 
Balonmano 
Llíria

BÀSQUET

L’Ajuntament de Llí-
ria ha oferit una re-
cepció a la jugadora 
de bàsquet  Lucía Ri-
vas per a reconéixer 
els èxits aconseguits: 
la medalla de plata 
amb la selecció es-
panyola en l’Euro-
basket U18 i el sub-
campionat d’Espanya  
júnior amb el Valèn-
cia Basket. A més, ja 
va aconseguir el sub-
campionat d’Europa 
U16 amb el combinat 
nacional en 2022. La 
jugadora milita en 
La Cordà de Paterna 
NB en la LF Challen-
ge, la segona divisió 
del bàsquet femení. 
L’alcalde Joanma Mi-
guel ha destacat que 
Lucía “és exemple de 
la importància que té 
el bàsquet a la nos-
tra ciutat, amb una 
família implicada en 
aquest esport que ha 
donat grans èxits i 
jugadors. Per això, li 
manifestem la nostra 
admiració i li desit-
gem el millor en una 
prometedora carrera 
que s’està llaurant ja 
a base d’esforç i ta-
lent”. El regidor d’Es-
port, Nico Marco,  ha 
assenyalat que per a 
Llíria “és un orgull 
comptar amb espor-
tistes amb aquest po-
tencial, i que s’haja 
convertit en un re-
ferent femení en el 
bàsquet, que segur 
servirà d’exemple a 
moltes jugadores de 
la nostra localitat que 
viu amb tanta inten-
sitat aquest esport”.

 + ESPORT
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BÀSQUET

RUNNINGRiba-roja va celebrar el 
passat mes de desembre 
un cap de setmana espor-
tiu i nadalenc amb la dis-
puta del torneig inclusiu 
amb la participació dels 
equips del Ribarroja CF i 
l’Elit Woman Cup amb el 
Racing Riba-roja. El tor-
neig va gaudir d’un bon 
ambient tant a la gespa 
com a les grades i espor-
tivitat.  Els equips parti-
cipants van demostrar un 
bon nivell i el públic va 
gaudir des de la graderia 
del camp municipal de fut-
bol de l’espectacle espor-
tiu oferit pels equips que 
han participat en aquesta 
edició del torneig.
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El Bàsquet Llíria ha  
arrancat aquest 2025 
de la millor mane-
ra possible amb vic-
tòria (93-82) davant 
l’Ibersol CB Tarra-
gona, últim equip 

-
goria per a tancar la 
primera volta de la 
competició de lliga. 
Douglas Kandulu va 
ser el ‘Most Valuable 
Player’. Kandulu va 
quallar una gran ac-
tuació fent les delí-
cies del públic tant 
en la faceta anotado-
ra com rebotejadora. 
No obstant això, en 
el primer partit de la 
segona volta l’equip 
de Víctor Rubio ha 
sumat una derrota a 
casa davant el Palmer 
Bàsquet de Palma de 
Mallorca per tan sols 
tres punts de diferèn-
cia en el marcador 
(66-69). Kandulu va 
ser de nou el jugador 
més valorat.
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